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                                          P R O T O K Ó Ł    Nr XL/18 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 23 maja 2018r. 

 
Na sesji obecnych było 13 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 13.30     
 
Nieobecni: 

 
1. Doleżał Mirosław 
2. Turowski Sławomir 

                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1.Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2.Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza 
3.Agnieszka Przybylska- skarbnik Gminy, 
4. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Paweł Walkowiak – Kierownik Ref. Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, 
6. Roman Jagiełło- Prezes Zarządu Spółki Chemeko -System, 
7. Paweł Pogodziński- Wiceprezes Zarządu  Spółki Chemeko-System, 
8. Wiesław Polaczek- przedstawiciel Nadleśnictwa Góra Śląska 
 
4.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 

 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 

Razem w sesji udział wzięło 54 osoby. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 

Pan Jacek Chorostowski – Przewodniczący Rady otworzył i prowadził obrady XL 
sesji. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności 
radnych stwierdził prawomocność obrad, następnie powitał gości zaproszonych w 
szczególności  p. Zbigniewa Stuczyka Burmistrza Wąsosza, p. Grzegorza Kordiaka -
Zastępcę Burmistrza, p. Agnieszkę Przybylską – skarbnika Gminy, p. Pawła 
Walkowiaka- kierownika Referatu  Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM, p. Marlenę 
Grabarz radną powiatową i członka Zarządu Powiatu, dyrektorów i kierowników 
zakładów pracy oraz sołtysów wsi. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowego punktu „ 12 a - Informacja dotycząca wydania decyzji o 

środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pod nazwą budowa 

składowiska odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne realizowanej na działkach 

nr 144/2, 145, 150 ,227,293 w obrębie Rudna Wielka” 
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Nikt z radnych nie wniósł żadnych innych zmian do porządku obrad. 
Rada przyjęła proponowany porządek obrad. 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017 rok  i udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi. 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Wąsosz i 
sprawozdania finansowego za 2017r., 

     b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej , 
     c) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej, 
     d) dyskusja, 
     e) podjęcie uchwał. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Marii Kownackiej w Płoskach. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 z dnia 25 maja 

2011r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w gminie Wąsosz. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąsosz. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  Nr XXXIV/248/17 

Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie uchwalenia 
Programu Współpracy Gminy Wąsosz na rok 2018 z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy  z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Wąsosz oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2018r. 

12a” Informacja dotycząca wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla  
      przedsięwzięcia pod nazwą budowa składowiska odpadów innych niż 
      niebezpieczne i obojętne realizowanej na działkach nr 144/2, 145, 150 ,227,293  
      w obrębie Rudna Wielka” 
13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zamknięcie sesji.           

                                                                  
                                                      Porządek to zał. nr 4 do protokołu 
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Ad 2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXXIX sesji Rady Miejskiej 
Wąsosza odbytej w dniu 27 marca 2018r.  był wyłożony do wglądu radnych. Nikt z 
radnych nie wniósł zastrzeżeń, wobec tego Przewodniczący  stwierdził  przyjęcie 
protokołu NR XXXIX /18. 
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
Pani radna Jolanta Maślejak zam. Kamien G. – mieszkańcy Drozdowic W. proszą 

o wykoszenie poboczy drogi. 
Pan radny Henryk Szymczak  zam. Czeladź W.– należy również wykosić pobocza 

drogi powiatowej do Czeladzi W. oraz wyremontować drogę. 
Pani radna Małgorzata Paszkowska zam. Bartków – proszę o sprawdzenie stanu 

technicznego drogi Bartków bo są liczne dziury i mieszkańcy nie mogą swobodnie 
przejechać. 
 
Ad 4 . Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o swojej pracy w 

okresie od 27 marca do 23 maja  2018r. W tym czasie Burmistrz wydał 28 Zarządzeń 

a 25  z nich dotyczyło mienia komunalnego, które  w dalszej części omówi p. P. 

Walkowiak kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami. 

Dnia 25 kwietnia 2018r. wprowadzone zostały zmiany do budżetu gminy polegające 

na zwiększeniu dochodów i wydatków w związku z przekazaniem środków przez 

Wojewodę Dolnośląskiego w sprawie przyznania pieniędzy na : 

- zwrot części podatku akcyzowego w kwocie 499.260,59 zł  zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej oraz na pokrycie kosztów 

postępowania w pierwszym okresie płatniczym 2018r. 

-  na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za I i II kwartał 2018r. Była 

to kwota 7 zł , 

-  na wypłatę jednorazowego  świadczenia  przyznawanego na podstawie ustawy o 

wsparciu kobiet w ciąży i rodzin. Była to kwota 4.124 zł 

Ponadto  przeniesiono środki z rezerwy ogólnej na wydatki związane z promocją 

gminy. Dokonano również zmian budżetu na wnioski kierowników referatów w celu  

zabezpieczenia prawidłowości realizacji wydatków bieżących.  

Dnia 8 maja 2018r  wydane zostało Zarządzenie w sprawie zmian budżetu Gminy  a 

mianowicie zmian dochodów i wydatków z tytułu otrzymania dotacji celowej na 

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  

w kwocie  36.492 zł. Jednocześnie  dokonano zmian  wydatków bieżących w celu 

zabezpieczenia prawidłowości realizowanych zadań. 
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Zarządzeniem z dnia 11 maja 2018 powołano 8 osobową komisję do dokonania 

odbioru końcowego zadania :budowy kanalizacji sanitarnej w Wąsoszu . W skład 

komisji weszli przedstawiciele z ramienia Gminy ,wykonawcy i użytkownika. 

Członkowie komisji nie będą pobierać wynagrodzenia za wykonaną pracę. Jeżeli 

chodzi o zgłoszone interpelacje to  od poniedziałku kosiarka ruszy do koszenia 

poboczy dróg i w pierwszej kolejności wykosi pobocza w Drozdowicach następnie w 

Czeladzi W. Remont drogi w Czeladzi W. będzie realizowane lecz na dz8ień 

dzisiejszy nie mamy jeszcze oficjalnie przekazanej drogi przez Starostwo Powiatowe. 

Jeżeli chodzi o naprawę drogi w Bartkowie to będzie nawieziony tłuczeń do 

wyrównana bo na razie nie będzie tam asfaltu. 

Następnie głos zabrał p. Paweł Walkowiak – Kier. Referatu Rolnictwa i Gospodarki 
Gruntami informując ,że  Burmistrz w okresie międzysesyjnym  w zakresie 
gospodarki nieruchomościami wydał 25 zarządzeń, a dotyczyły one udostępnienia 
nieruchomości w  użyczenie ,w dzierżawę i nieruchomości przeznaczone do 
sprzedaży. Zarządzeniem z dnia 5 kwietnia b.r. było użyczenie dz. 481 i 584  dla 
ogródków działkowych ”Nadzieja „ w Wąsoszu na okres 3 lat i są to drogi 
komunikacyjne na tych ogródkach  i nie będzie z tego tytułu ponoszenia żadnych 
odpłatności .Drugie użyczenie dotyczy  części pomieszczeń byłego gimnazjum o 
pow. 372m2  na rzecz Stowarzyszenia Orla Wąsosz z przeznaczeniem na 
utworzenie Liceum Mundurowego w Wąsoszu. Przewiduje się, aby umowa użyczenia 
była zawarta na okres 3 lat. 
Jeżeli chodzi o dzierżawę nieruchomości w  tym obszarze zostały podjęte 
następujące zarządzenia : dniu 5 kwietnia b.r. postanowiono oddać w dzierżawę dz. 
Nr  346/7  w Lechitowie i jest to kontynuacja dotychczasowej dzierżawy na kolejne 3 
lata. W m. Kowalowo i Cieszkowice oddano w dzierżawę   na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy dz.41 i  dz.87  . Roczny czynsz dzierżawny pierwszej 
działki wynosi 35 zł rocznie  i  drugiej 125,50 zł rocznie. W dniu 10 kwietnia b.r. 
postanowiono oddać w dzierżawę  działki nr 16 i 17  dla dotychczasowego 
dzierżawcy roczny czynsz 192 zł i drugiej działki 17 zł rocznie. Zarządzeniem z dnia 
10 kwietnia b.r. postanowiono oddać w dzierżawę dz. Nr 63/5 i 164 położone w m. 
Dochowa na rzecz nowego dzierżawcy na okres 3 lat i czynsz dzierżawny wyniesie  
144 zł i 258 zł .W dniu 12 kwietnia  b.r. postanowiono oddać w dzierżawę dz. 607 na 
rzecz dotychczasowych dzierżawców na cele rolne i roczny czynsz wyniesie 420 zł. 
W dniu 18 kwietnia  2018r. postanowiono oddać w dzierżawę dla dotychczasowego 
dzierżawcy w Kowalowie dz. Nr 41 i roczny czynsz wynosi 48 zł na okres 3 lat. 
Działka Nr 568  w obrębie m, Wąsosza udostępniono dla dotychczasowego 
dzierżawcy i czynsz wyniesie 102,64 zł na okres 3 lat. W dniu 17 maja b.r. 
postanowiono udostępnić w dzierżawę następujące nieruchomości : cz. Dz. Nr 21/10 
w Sułowie W, cz dz.158/2  w Wodnikach , cz.dz. Nr 361/7 w Wąsoszu  , cz. dz, nr 
524/10 w Wąsoszu na okres 3 lat na rzecz  dotychczasowych dzierżawców. Czynsz 
wyniesie odpowiednio 43 zł ,300 zł , 204 zł, 44 zł, 95 zł. Zarządzenia dotyczące 
zbycia nieruchomości: to 29 marca 2018r. postanowiono wykazać w drodze trzeciego  
przetargu  nr dz. 672/2 w Czeladzi W. i ustalono cenę wywoławczą w wysokości 
31.000 zł. W dniu 12 kwietnia b.r. postanowiono wystawić do sprzedaży lokal 
mieszkalny położony przy ul. Parafialnej 1/1 o pow. 62m2 dla dotychczasowego 
najemcy. W dniu 13 kwietnia b.r.  podjęto dokument planistyczny nazywający się 
planem  wykorzystania zasobu, który będzie obowiązywał do 2020r. W tym planie 
określa się powierzchnię ogólną zasobu nieruchomości,  a także prognozy w różnych 
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formach . W tym planie uwzględnia się też wpływy z tytułu udostępniania tych 
nieruchomości i koszty z tym związane jakie gmina może ponieść w tym kierunku. 
Dokument również przewiduje jak będzie wyglądał stan gruntów pod użytkowanie 
wieczyste. Rząd szykuje zmiany w tym roku by użytkownicy użytkowania 
wieczystego na cele mieszkaniowe byli uwłaszczeni z mocy prawa . W kolejnym roku 
już zasób gruntów pod użytkowanie wieczyste może zniknąć. Zarządzeniem  z dnia 
18 kwietnia b.r.  postanowiono wykazać do sprzedaży lokal mieszkalny w Wąsoszu 
przy ul. Parafialnej 1/2 o pow.57m2 na rzecz dotychczasowego najemcy . W dniu 2 
maja b.r. postanowiono wykazać ponowny wykaz do sprzedaży nieruchomości dz. 
21/2 położony w Kowalowie w trybie przetargowym i cena wywoławcza to 11.684 zł. 
W dniu 7 maja b.r. postanowiono ogłosić drugi przetarg na sprzedaż dz. 109/77 w 
Wąsoszu przy ul. Nowej za kwotę  123.548 zł . W dniu 11 maja b.r. gdzie wykazano 
do sprzedaży lokal mieszkalny nr 2 w budynku przy pl. Wolności 13/14 w trybie 
bezprzetargowym dla dotychczasowego najemcy. Zarządzeniem kolejnym 
postanowiono wykazać do sprzedaży dz. 172/2 położoną w m. Marysin  za kwotę 
6.300 zł  w trybie przetargowym. W tym samym dniu Zarządzeniem postanowiono 
wykazać do sprzedaży dz. 172/1  w m. Marysin w formie przetargowej za kwotę 
62.513 zł. W dniu 16 maja b.r. podjęto kolejne zarządzenia, w którym postanowiono  
sprzedać lokal mieszkalny  nr 28/7 w Wiewierzy na rzecz obecnego najemcy . 
Kolejny lokal mieszkalny wykazany do sprzedaży w Wąsoszu przy ul. Kościelnej 3/1 
na rzecz obecnego najemcy. W dniu 18 maja b.r. podjęto zarządzenia gdzie 
wykazano do sprzedaży działki 172/3 w Wąsoszu za kwotę 19.998 +Vat i ostatnim 
zarządzeniem postanowiono ogłosić  przetarg na sprzedaż działki nr 175/3  w 
Wąsoszu za cenę wywoławczą   19.636 zł . 
 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził ,że informacja została przyjęta.  
 
Ad 5 . Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017 rok  i udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi. 
 
Pan Jacek Chorostkowski - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza  stwierdził, że zgodnie 

z  ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o finansach publicznych Rada Gminy w 

terminie do 30 czerwca 2018r. jest zobowiązana rozpatrzyć sprawozdanie finansowe wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wąsosz  za rok poprzedni i podjąć uchwałę w 

sprawie absolutorium dla Burmistrza Wąsosza.  

Burmistrz  przedłożył sprawozdanie w ustawowym terminie i poszczególne Komisje stałe 

dnia 18 maja b.r. odbyły wspólne posiedzenie , na którym analizowały  sprawozdanie 

finansowe i wykonanie budżetu. 

Komisja Rewizyjna  po analizie sprawozdania pozytywnie je oceniła i wystąpiła z wnioskiem 

do Rady Miejskiej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tego tytułu. Pozostałe Komisje Stałe rady również 

zaopiniowały pozytywnie wykonanie budżetu Gminy 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania  z wykonania 
budżetu gminy Wąsosz za 2017r. 
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Następnie Pan Przewodniczący obrad   poprosił  o przedstawienie  sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2017r. W pierwszej 
kolejności głos zabrała p. Agnieszka Przybylska -Skarbnik Gminy stwierdzając ,że budżet 
gminy na 2017 rok został przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Wąsosza w dniu 16 grudnia 2016 
roku. 
Początkowo dochody planowane wynosiły na dzień 1 stycznia  2017 r. 30 534 339,00 zł 
w ciągu roku zostały zwiększone o kwotę 1 078 951,38  zł do wysokości 31 613 290,38 
zł.  
Plany te zostały zrealizowane w 99,7%  i zamknęły się ostatecznie kwotą 31 517 091,17 
zł. 
W strukturze  dochodów  realizowanych w 2017 roku największy procent stanowią dochody 
własne gminy  które osiągnęły poziom 37% ogółu zrealizowanych dochodów (kwota 
11 526 113,86) drugim co do wielkości i źródłem  są dotacje celowe z kwotą 11 083 084,31zł 
i udziałem procentowym 35%. Subwencja ogólna to kwota 8 907 893,00 – 28% . 
W dochodach własnych największy udział stanowią wpływy z podatku od nieruchomości. 
Stanowi on w tej grupie 26,14% wszystkich wpływów oraz 9,51% dochodów ogółem 
wykonach. Ostateczne wykonanie podatku do nieruchomości zarówno osób fizycznych i 
prawnych to kwota 2 996 372 zł. Ponadto Burmistrz Wąsosza w 2017 roku umorzył 
podatnikom w podatku od nieruchomości zaległości podatkowe na kwotę 21 401,28 zł oraz 
rozłożył na raty kwotę 1 149,09 zł. Skutki obniżenia stawek w stosunku do stawek 
maksymalnych spowodowały uszczuplenie wpływów z podatku od nieruchomości o kwotę 
41 472,68 zł. na poziom zrealizowanego w 2017 roku podatku od nieruchomości miały wpływ 
udzielone ulgi i zwolnienia, których wysokość na dzień 31 grudnia 2017 roku wyniosła 
185 204,90 zł. 
Dochody z podatku rolnego stanowią 8,57% dochodów własnych i wykonane zostały w 
kwocie 1 008 088,00 zł. oraz wysokości 97,5% . W strukturze dochodów ogółem podatek 
rolny stanowi zaledwie 3,39 % ogółu dochodów gminy osiągniętych w 2017 roku. Skutki 
obniżenia stawek w stosunku do stawek maksymalnych spowodowały uszczuplenie podatku 
rolnego o kwotę 823,56 zł. Umorzenia  zaległości to kwota 7 621,55 zł.  
Wpływy z podatku leśnego stanowią 1,43% dochodów własnych i jest to kwota 158 555 zł. w 
2017 roku Burmistrz Wąsosza umorzył niewielkie zaległości w kwocie 24,00 zł.  
Pozostałe podatki tj. od środków transportowych, podatek od działalności gospodarczej 
opłacany w formie karty podatkowej, podatek od spadków i darowizn  oraz podatek od 
czynności cywilno- prawnych  mają stosunkowo małe znaczenie dla budżetu gminy. Wymiar, 
pobór i egzekucja podatku od czynności cywilnoprawnych prowadzona jest przez urzędy 
skarbowe, a informacja o wysokości wykonania wpływa do gmin w okresach kwartalnych. 
Drugą grupą w dochodach własnych stanowią wpływy z opłat. Kwestie ich poboru stanowią 
odrębne ustawy. Duży udział ma tutaj opłata eksploatacyjna. Przedmiotem opłaty 
eksploatacyjnej jest przede wszystkim koncesjonowanie wydobycie kopalin. Wpływy tej 
opłaty kształtują się na poziomie 11,9% ogółu dochodów własnych, stanowiąc ważny 
element dochodów gminy. Kwota wykonania tej opłaty w 2017 roku 1 363 909,46 zł. Opłatę 
eksploatacyjną przedsiębiorca ustala kwartalnie, we własnym zakresie i wnosi ją co do 
zasady do gminy, na terenie której prowadzona jest działalność objęta koncesją, bez 
wezwania w terminie jednego miesiąca po upływie każdego kwartału. W naszej gminie 
dochody z tytułu tej opłaty pobrane zostały od następujących przedsiębiorców: 
PGNiG  SA  w Warszawie, oddział w Zielonej Górze – 1 347 506,66 
Świtała Dariusz Rawicz – 10 491,00 zł. 
KRUSZGEO WIELKOPOLSKIE KOPALNIE, Poznań 5 911,80. 
Kolejna opłatą, która warto wymienić jest ta za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych. Pobierana jest ona na podstawie ustawy. W styczniu 2017 roku 
przeprowadzono coroczną weryfikację obliczonych przez przedsiębiorców opłat za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych oraz przyjmowano 
oświadczenia o wartości sprzedaży napojów alkoholowych roku poprzednim. Sprzedaż 
napojów alkoholowych w 2017 roku na terenie gminy prowadzono w 24 sklepach oraz 4 
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lokalach gastronomicznych. Wpływy z tytułu korzystania z zezwoleń wyniosły łącznie 
121 953 zł. 
Zgodnie z ustawą z dnia 13 listopada 2003 roku o dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego, dochodami własnymi są również udziały we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fizycznych i prawnych. Wpływy z tytułu udziałów w podatku 
dochodowym od osób fizycznych zamknęły się kwotą 3 478 707 zł. i stanowią 29,69% ogółu 
dochodów własnych oraz 10.8% ogółu zrealizowanych dochodów gminy za 2017 r.  
Wskaźnik udziału gmin w podatku dochodowym od osób prawnych i jednostek 
organizacyjnych nie mających osobowości prawnej posiadających siedzibę na terenie gminy 
wynosi 0,68% wpływów z tego podatku oraz  stanowi 0,41% ogółu zrealizowanych 
dochodów gminy za 2017 rok a wykonanie kwotowe to 129 274,03. 
Dochody z majątku gminy to kwota 473 627,50 zł i składają się na nią wpływy z: opłaty z 
tytułu użytkowania wieczystego lokali mieszkalnych, użytkowych, garaży, trwałego zarządu 
oraz pierwszych opłat rocznych za użytkowanie wieczyste. Wykonanie na 31.12.2017 r. to 
16 191,61   
wpływy z najmu, wpływy z odpłatnego nabycia prawa własności wykonanie to 239 918 zł. Na 
w/wykonanie składają się wpływy z bieżącej sprzedaży lokali użytkowych i mieszkalnych 
oraz wpłaty rat z tytułu ich wykupu w latach poprzednich. W okresie od stycznia do grudnia 
zeszłego roku przeprowadzono 13 odpłatnych transakcji w wyniku których zbyto 30 
składników mienia gminnego tj. 10 działek niezabudowanych, 2 działki zabudowane na cele 
użytkowe i 5 lokali i budynków mieszkalnych. W ramach czynności prowadzonych do 
rozporządzenia nieruchomościami przeprowadzono przetargi bądź zbywano nieruchomości 
w trybie bezprzetargowym stosownie do obowiązujących w tym zakresie przepisów ustawy o 
gospodarce nieruchomościami.  
Wpływy z tytułu przekształcenia prawa wieczystego użytkowania nieruchomości osobom 
fizycznym w prawo własności zamknęły się ostatecznie kwotą 40 127, 60. 
Co do pozostałych dochodów własnych warto jeszcze wspomnieć o opłacie za korzystanie 
ze środowiska, która dotyczy korzystania z tytułu wprowadzania gazów i pyłów do powietrza, 
wprowadzania ścieków do wód lub do ziemi, poboru wód oraz składowania odpadów. 
Podmioty, które wniosły w 2017 roku opłatę z tego tytułu to: 
Rawicz ENERGY Spółka z o. o. Warszawa – 10 619,80 zł 
Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego – 693 091,19. 
 
Dotacje celowe, które otrzymaliśmy w 2017 roku to kwota 11 083 084,31 zł z czego  10,7 mil. 
to dotacja stanowiące dochody bieżące a kwota 378 tyś. to dochody majątkowe (wykaz 
wszystkich przyznanych gminie Wąsosz dotacji zamieszczony jest na str. 26 -30 
sprawozdania). 
W subwencji ogólnej otrzymanej od państwa największy udział ma część oświatowa . W 
2017 roku kwota tej części subwencji to 5 959 307 i stanowi 67% ogółu otrzymanej 
subwencji a w strukturze ogółu dochodów gminy jest to 18,91 % . Kwota ta jest uzależniona 
od liczby uczniów oraz szeregu wskaźników opisanych w rozporządzeniu MEN.  Subwencja 
na jednego ucznia w roku szkolnym 2016/2017 w naszej gminie wynosiła 8 020,67 zł. 
Zestawiając budżety placówek oświatowych naszej gminy w kwocie 8 879 764 zł. do 
otrzymanej subwencji stwierdzamy różnice w wysokości 2 920 409 zł, którą gmina dołożyła z 
dochodów własnych. 
Subwencja wyrównawcza  to 2 799 953,00  zł. otrzymują ją gminy, w których wskaźnik 
dochodów podatkowych na 1 mieszkańca jest niższy od 92% wskaźnika dochodów 
podatkowych wszystkich gmin.  
Część równoważąca rozdzielona między gminy według zasad określonych w ustawie to 
kwota 148 633 zł..  
Wydatki budżetu Gminy Wąsosz uchwalone na 2017 rok w kwocie 29 879 679,00 zł. w ciągu 
2017 roku  zwiększone zostały (per saldo) o kwotę 1 414 446,59 zł, do wysokości  
31 294 125,59 zł. 
Zmiany planu wydatków następowały w wyniku dostosowania ich do zmieniających się 
dochodów budżetowych i faktycznych potrzeb. Podstawę zmian planowanych wydatków w 
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trybie ich przemieszczeń pomiędzy działami, rozdziałami, bądź paragrafami klasyfikacji 
budżetowej, stanowiły okresowe analizy przebiegu realizacji wydatków.  
W strukturze wydatków budżetowych zrealizowanych w 2017 roku, wydatki na zadania 
bieżące zamknęły się kwotą 28 054 565,97 zł. stanowiły 92,23% wydatków ogółem z tego: 
wydatki jednostek budżetowych – 16 595 133,67 zł. 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 10 668 716,46 zł. 
wydatki związane z realizacją zadań statutowych – 5 926 417,21 zł 
dotacje na zadania bieżące - 769 795,54 zł. 
świadczenia na rzecz osób fizycznych – 10 256 138,04 zł. 
wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1. pkt 
2,3 ustawy – 89 948,53 
wydatki na obsługę długu – 343 550,19 zł. 
Wydatki na zadania majątkowe zamknęły się kwotą 2 363 421,00 zł  stanowiąc 7,77%. 
Wydatków zrealizowanych ogółem. Po zbadaniu wydatków wg klasyfikacji budżetowej 
zauważamy że największe nakłady w naszej gminie ponoszone  są na wydatki z zakresu: 
ochrony zdrowia i świadczeń pomocy społecznej  – stanowiące  35,26%, (10 902 960 zł) 
Wysoki wskaźnik związany jest z realizacją zadań zleconych (m.in rodzina 500+) oraz innymi 
realizowanymi programami przez OPS w Wąsoszu 
oświaty  i  opieki  wychowawczej  – stanowiące  30,85%  (9 383 603 zł) 
administracji publicznej wraz z promocją – stanowiące 10,70% 
rolnictwa – stanowiące    6,50% 
gospodarki komunalnej i ochrona środowiska  – stanowiące    6,05% 
kultury i ochrony dziedzictwa narodowego – stanowiące    2,75% 
utrzymania, remontów i modernizacji dróg   – stanowiące    1,67% 
bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż.  – stanowiące   1,30%. 
kultury fizycznej i sportu  – stanowiące   1,2% 
obsługi długu   – stanowiące    1,13% 
 
Na wydatki majątkowe związane z realizacją zadań inwestycyjnych w budżecie w 2017 
roku gmina wydatkowała kwotę 2 363 421 zł. i wykonała plan w 95,23%. W  2017 roku gmina 
Wąsosz zrealizowała szereg zaplanowanych inwestycji.  
Ponadto warto wymienić też inne inwestycje: 

Budowa chodników na terenie 
gminy Wąsosz w Czarnoborsku 

600 60016 40 000,00 39 999,99 

Modernizacja dróg gminnych  w 
Czarnoborsku 

600 60016 100 000,00 44 907,16 

     

Zakup nieruchomości - Kowalewo 630 63095 173 814,00 173 814,00 

Dotacja dla Policji 754 75404 11 500,00 11 500,00 

Zakup samochodu dla OSP 754 75412 149 500,00 149 500,00 
     

Budowa kanalizacji sanitarnej w 
Wąsoszu 

900 90001 113 342,00 113 260,00 

Dotacje do przydomowych 
oczyszczalni ścieków 

900 90001 50 000,00 41 604,00 

     

     

Budowa oświetlenia ulicznego  900 90015 52 000,00 46 787,30 

Budowa i modernizacja świetlic 
wiejskich 

921 92109 125 000,00 116 301,13 

Zakup urządzeń przy świetlicach 
wiejskich (klimatyzacja, zmywarka) 

921 92109 11 000,00 10 999,99 
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Renowacja kamienic na terenie 
miasta Wąsosza 

921 92120 50 000,00 45 000,00 

Renowacja pałacu w m. Wrząca 
Śląska 

921 92120 34 010,00 34 000,30 

Zakup i montaż piłkochwytów  926 92601 5 092,00 5 092,00 

RAZEM     1 890 238,00 1 776 913,81 

II. Inwestycje rozpoczynane     0,00 0,00 

     

Zakup prewencyjnego radaru 
prędkości  

600 60016 14 000,00 13 899,00 

Adaptacja lokalu mieszkalnego w 
Rudnej Małej 

700 70005 50 000,00 45 082,11 

Dotacja dla OSP Wąsosz 754 75412 8 401,00 8 401,00 

Zakup zmywarki do PSP Wąsosz 801 80148 8 000,00 7 999,99 

Dotacja dla powiatu w Rawiczu 851 85111 40 000,00 40 000,00 

Modernizacja części kanalizaycyjnej 
w m. Chocieborowice 

900 90001 25 000,00 25 000,00 

Dotacja na renowację zabytkowego 
kościoła w m. Ługi 

921 92120 36 000,00 36 000,00 

Siłownia zewnętrzna 926 92601 26 800,00 26 800,00 

 
W 2017 roku udzielono również z budżetu dotacji na ogólna kwotę 1 007 799,54 zł. Były to 
dotacje dla sektora finansów publicznych w tym: dotacja przedmiotowa dla SZBGKiM na 
utrzymanie 1m mieszkań komunalnych 133 803,96 dotacje podmiotowe na utrzymanie domu 
Kultury w Wąsoszu 275 558,00 zł utrzymanie bibliotek w Wąsoszu i Kamieniu to 166 510,00 
zł. Udzielono również dotacji celowych dla  Szpitala w Rawiczu – 40 000, dotacja dla 
komendy Policji w Górze – 11 500, dotacja dla kościoła w Ługach – 36 000. Warto 
wspomnieć że gmina udzieliła dotacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków na wniosek 
osób zainteresowanych w kwocie 41 604  zł. Dotacje otrzymały trzy kluby sportowe z terenu 
gminy w wysokości 191  tyś 
Tak zrealizowany budżet za 2017 rok z wykonami dochodami na poziomie 31 517 091 zł 
i wydatkami na poziomie 30 417 986  zł zamknął się  dodatni wynikiem finansowym w 
kwocie 1 099 104 zł przy planowanej nadwyżce 319 164,79. 
Wynik operacyjny budżetu, stanowiący różnicę pomiędzy dochodami i wydatkami bieżącymi 
jest wielkością dodatnią i wyniósł 2 773 963,14 zł.. przy planowanej jego dodatniej wysokości 
2 111 952,79 zł. 
Zobowiązania jednostek organizacyjnych gminy na dzień 31 grudnia 2017 roku wyniosły 
ogółem 1 193 750, 18 zł. Gmina nie posiadała na dzień bilansowy zobowiązań 
wymagalnych.  
W 2017 roku gmina Wąsosz dokonała również spłaty kredytów i pożyczek w wysokości 654 
660 zł.  
Zobowiązania gminy na dzień bilansowy z tytułu spłat kredytów i pożyczek 3 909 258,60 zł. 
natomiast z tytułu obligacji komunalnych  5 700 000. Łącznie daje to kwotę 9 609 258,60 zł. 
co w stosunku do wykonanych dochodów stanowi 30,49%  
W 2018 roku spłacimy kwotę 674 660 zł. 
 

Następnie głos zabrał p.Zbigniew Stuczyk Burmistrz Wąsosza, który powiedział  

„ przedstawię realizację inwestycji w 2017r.  ale wcześniej chciałbym zwrócić uwagę na 

dochody własne gminy które od wielu lat kształtowały się na poziomie kilkunastu procent (16 

% )obecnie są na poziomie 37 % i są to środki przede wszystkim które można przeznaczyć 
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na  inwestycje. W podatku od nieruchomości  zauważamy  znacznie wyższe kwoty w 

wykonaniu  niż dotychczas natomiast kwoty z podatku rolnego są znacznie niższe a 

realizowane inwestycje były szczególnie na wsiach. 

Ważna rzeczą jest subwencja,  a szczególnie subwencja oświatowa jest pomniejszona . Na 

początku otrzymujemy metryczkę  gdzie była  określona kwota ponad 6 mln zł, a po korekcie 

przyznano nam 5.959.000 zł co umniejszyło już na starcie wydatki na oświatę o kwotę 

170.000 zł .Często dyskutujemy o szkołach o reformach ale ważną rzeczą jest to ,że w 

połowie do poszczególnych szkół dodajemy środki z budżetu gminy około 3mln zł  i tak: do 

szkoły w czarnoborsku dodajemy własnych środków 46,7 %, do szkoły w Płoskach 44,9% ,  

do szkoły Pobiel -51 % ,do szkoły Wąsosz 27 % , do szkoły Gimnazjum 1% , do Przedszkola 

71 %. Chciałbym bardzo spróbować dotrzeć do wszystkich  jak wielkie jest finansowanie 

oświaty w Gminie , a czeka nas czeka rok 2019 gdzie  odejdzie gimnazjum tj. zlikwidowane 

będą 4 oddziały . Subwencja na 1 dziecko w gminie Wąsosz to kwota  8.000 zł a po likwidacji 

Gimnazjum zniknie dofinansowanie na 80 dzieci co daje kwotę 640.000 zł mniej w budżecie. 

W związku z powyższym robimy ruch w tym kierunku i planujemy utworzyć Liceum 

Mundurowe w Wąsoszu. Dokumenty w tej sprawie są już złożone  . Wspólnie z P. Dyrektor i 

zastępcą  byliśmy w tej sprawie w Kuratorium i w  Centralnym Ośrodku Wojsk Inżynieryjno-

Chemicznych .  Chętnych do tego liceum na razie mamy. Myślę, że zostanie to pozytywnie 

zaakceptowane i z dniem 1 września 2018r. ruszy Liceum w Wąsoszu. Będzie to Liceum 

Niepubliczne choć z uprawnieniami liceum publicznego . 

Realizowane inwestycje w 2017r to : 
Modernizacja drogi w miejscowości Ługi -407.000 zł 
Modernizacja drogi  w miejscowości Ostrawa- 327.000 zł, 
Budowa chodników – Czarnoborsko blisko 40.000 zł , 
Modernizacja dróg gminnych w Wąsoszu – 100.000 zł  
Zakup nieruchomości  w miejscowości Kowalowo 173.000 zł, dzisiaj służy jako akwen 

wodny, świetnie się tam bawią wędkarze. Zakup tej nieruchomości wyniósł 270 .000 zł gdzie  

zakupiono 43 ha  gruntu. 

Kanalizacja sanitarna Wąsosza- 113.432 zł , a obecna kwota to około 5 mln zł już kończąca 

całość zadnia, Po zakończeniu Kanalizacji Wąsosz zadanie będzie sprawdzone i odebrane , 

już została powołania komisja. 

Wniesienie udziałów do spółki wodociągowej 102.000 zł  deklarowałem i to robię ,że  

zwodociągowano działki sprzedane w rejonie  ul. B. Chrobrego i ul. 24 stycznia. Działki 

sprzedane będą już w pełni uzbrojone . 
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Budowa oświetlenia ulicznego 46.787 zł , 
Budowa i modernizacja świetlic wiejskich  116.301 zł , 
Renowacja kamienic  - 45.000 zł , 
Następnie inwestycje rozpoczęte w 2017r., a zakończone  to : 
Modernizacja drogi w miejscowości Cieszkowice – 383.000 zł  
Radar na ul. Rawickiej -14.000 zł 
Dotacja dla szpitala w Rawiczu na zakup sprzętu do bezkrwawych operacji -40.000 
zł, 
Dotacja na renowację kościoła w Ługach 40.000 zł, 
Kwota 1.776.913 zł  to inwestycje  zakończone  w roku  2017  a  rozpoczęte i zakończone 

obecnie to kwota   2.363.421 zł  a więc 4 mln zł przeznaczona na  realizację inwestycji , które 

wymieniłem”. 

 

b)  odczytanie opinii RIO we Wrocławiu 

 

W dalszej części  sesji Pan Jacek Chorostkowski – Przewodniczący Rady odczytał  Uchwałę 

Nr IV/87/2018 Składu Orzekającego RIO z dnia 27 kwietnia 2018r.w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu 

gminy Wąsosz w roku 2017. Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną. 

 

                                             Uchwała  RIO – stanowi załącznik do protokołu. 

c)  przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej 

 

Pani Jadwiga Łuczyńska  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2017r. Komisja Rewizyjna w składzie: 

1. Łuczyńska Jadwiga- Przewodnicząca Komisji 
2. Maślejak Jolanta- Wiceprzewodnicząca Komisji 
3. Dąbek Ewa- członek Komisji 
4. Ptak Dariusz- członek Komisji 
5. Banasiewicz Zdzisław- członek Komisji 

działając na podstawie art. 18.a ust 3 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, 
pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wąsosz za 2017r i wnioskuje o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąsosza z tego tytułu. Wniosek został 
przegłosowany jednogłośnie 5 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” i został 
potwierdzony podpisami. 
Uzasadnienie: 

Zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Wąsosza Nr 568/18 z dnia 25 marca 2018r. 

Rada Miejska Wąsosza otrzymała w ustawowym terminie sprawozdanie roczne z 

wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem rocznym z 

wykonania planu finansowego Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu i informacji o 

stanie mienia gminy. Na podstawie przeprowadzonej analizy danych oraz informacji 

zawartych w w/w sprawozdaniu Komisja Rewizyjna wydała pozytywną opinię o 
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przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu  z wykonania  budżetu 

Gminy Wąsosz za 2017r. Komisja Rewizyjna wraz ze skarbnikiem gminy Wąsosz 

Panią Agnieszką Przybylską omawiała część opisową sprawozdania, jak również 

przeanalizowała sprawozdnia finansowe składające się z bilansu z wykonania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego Gminy Wąsosz; bilansu z wykoniania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego; bilansu jednostek budżetowych i 

samorządowych zakładów budżetowych; rachunku zysków i strat gminy Wąsosz oraz 

zestawienia zmian funduszu jednostki.   

Komisja zapoznała się również z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu Nr IV/87/2018 z dnia 27 kwietnia 2018r. w sprawie 

wydania pozytywnej opinii o przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu 

rocznym z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017r. Członkowie Komisji 

Rewizyjnej ze szczegółowością zajmowali się na posiedzeniach analizą budżetu 

gminy Wąsosz za 2017r, który został przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Wąsosza Nr 

XXIV/165/16 z dnia 16 grudnia 2016r. planując dochody w kwocie 30.534.339,00 zł, 

a wydatki w kwocie 29.879. 679,00 zł. W trakcie roku Rada Miejska Wąsosza podjęła 

11 uchwał w sprawie zmian w budżecie gminy, ponadto Burmistrz na podstawie 

ustawowych upoważnień oraz upoważnień wynikających z uchwały budżetowej 

wydał 16 Zarządzeń dotyczących zmian  w budżecie co ostatecznie zamknęło budżet 

po stronie dochodów kwotą 31.613.290,38 zł, a po stronie wydatków kwotą 

31.294.125,59 zł . W celu dokonania oceny stopnia realizacji dochodów gminy 

Wąsosz za 2017r. członkowie Komisji Rewizyjnej wraz ze skarbnikiem gminy 

przeprowadzili bardzo szczegółową analizę części opisowej sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017r. w zakresie dochodów gminy i struktury 

ich wykonania oraz przeanalizowali wpływ udzielonych ulg i umorzeń na poziom ich 

realizacji jak również zapoznali  się z wpływem udzielonych bonifikat przy sprzedaży 

mienia komunalnego. W 2017r dochody gminy Wąsosz wykonane zostały w 

wysokości 31.517.091,17 zł co stanowi 99,7 % planu rocznego po zmianach. Tak 

bardzo wysoki procent wykonania planu świadczy o tym ,iż budżet gminy Wąsosz w 

zakresie planowanych dochodów został skonstruowany realnie. Analizując strukturę 

zrealizowanych dochodów w 2017r członkowie komisji zwrócili uwagę na fakt , iż 

dochody bieżące w kwocie 30.828.529,11 zł stanowiły 99,7 % ogółu zrealizowanych 

przez gminę Wąsosz dochodów, natomiast dochody majątkowe w kwocie 688.562,06 

zł  stanowiły 2,18 % ogółu zrealizowanych przez gminę dochodów, pełniąc tym 

samym rolę dodatkowego źródła zasilania budżetu gminy, pozwalającym na 

realizację dodatkowych zadań. Utrzymanie na niezmiennym 95 % poziomie 

uchwalonych przez Radę Miejską Wąsosza bonifikat umożliwiło sprzedaż 5 lokali 

komunalnych i budynków mieszklanych. Dodatkowo dokonano sprzedaży mienia 

komunalnego tj 2 działki zabudowane na cele użytkowe i 10 działek 

niezabudowanych  osiągając dochód na poziomie 247.679,27 zł . Dokonując oceny 

stopnia realizacji dochodów własnych gminy Komisja Rewizyjna przeanalizowała 

szczegółowo strukturę zaległości podatkowych i innych dochodów cywilnoprawnych. 

W trakcie całego roku mając przede wszystkim na uwadze stopień realizacji 
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dochodów gminy, Burmistrz przeprowadzał windykację zaległości . Wobec 

powyższego w celu wyegzekwowania należności przysługujących gminie Wąsosz, 

służby finansowe Urzędu Miejskiego przygotowały i wysłały 1434 upomnień do 

dłużników zalegających w podatkach oraz 96 sztuk tytułów wykonawczych 

wystawiono i przesłano do Naczelnika Urzędu Skarbowego. Podjęte działania 

windykacyjne stanowczo wpłynęły na poziom zaległości i tym samym na stopień 

realizacji dochodów własnych gminy. Z drugiej jednak strony na poziom realizacji 

dochodów gminy wpływają także obniżenia górnych stawek podatków i opłat których 

wysokość uchwala Rada Miejska Wąsosza jednakże członkowie Komisji zwrócili 

uwagę , iż stawki podatkowe zostały ustalone realnie biorąc pod uwagę warunki 

społeczno gospodarcze mieszkańców gminy Wąsosz. Komisja Rewizyjna 

przeanalizowała celowość dokonanych wydatków w gminie Wąsosz za 2017r, oraz 

omówiła przeprowadzone inwestycje. Wydatki budżetu  gminy Wąsosz zatwierdzone 

uchałą Rady Miejskiej Wąsosz Nr XXIV/165/16 w kwocie 29.879.679.00 zł zostały w 

trakcie roku zwiększone do kwoty 31.294.125,59zł. Zminy planów wydatków były 

następstwem dostosowania ich do zmieniających się dochodów budżetowych oraz 

faktycznych potrzeb, natomiast podstawą zmian w trybie ich przemieszczeń 

pomiędzy działami i rozdziałami bądź paragrafami klasyfikacji budżetowje stanowiły 

okresowe analizy przebiegu ich faktycznej realizacji. Ostatecznie wydatki budżetowe 

gminy Wąsosz zrealizowane w 2017r. zamknęły się kwotą 30.417.986,97 zł 

stanowiąc 97,2% planu rocznego po zmianach. W strukturze wydatków budżetowych 

zrealizowanych w 2017r. Wydatki bieżące stanowiły 92,23% wykonania budżetu. Z 

kolei wydatki majątkowe stanowiły 7,77% ogółu wydatków.  Analizując strukturę 

zrealizowanych wydatków niezmiennie  najwyższy udział miały wydatki poniesione 

głównie na zadania w zakresie ochrony zdrowia i świadczeń pomocy społecznej, 

oświaty i opieki wychowawczej, administracji publicznej wraz z promocją, rolnictwa 

oraz gospodarki komunalej i ochrony środowiska. Oceniając stopień realizacji 

wydatków w 2017r. Komisja Rewizyjna zwróciła szczególną uwagę na poziom 

dokonanych wydatków inwestycyjnych. A zatem na wydatki majątkowe związane z 

realizacją zadań inwestycyjnych w budżecie gmina Wąsosz zaplanowała kwotę 

2.481.765,00 zł  z czego wydatkowano kwotę 2.363.421,00zł co stanowi 95,23% 

wykonania planu. Komisja przeanalizowała wszystkie zrealizowane w 2017r zadania 

inwestycyjne pod katem celowości i gospodarności w wydatkowaniu środków 

publicznych. W wyniku tej analizy stwierdzono, że sfinansowane zadania są celowe i 

zrealizowane  zgodnie z obowiązującymi uregulowaniami i przepisami. W ramach 

przeprowadzonych inwestycji ważnymi dla społeczności gminnej są inwestycje 

drogowe w których zrealizowano trzy duże modernizację dróg dojazdowyh do 

gruntów rolnych w miejscowościach Ługi, Ostrawa oraz Cieszkowice. Zakup 

samochodu dla OSP wraz z wyposażeniem, budowa oświetlenia ulicznego, czy 

budowa chodnika w miejscowości Czarnoborsko znacznie poprawioło 

bezpieczeństwo mieszkańców. Istotną rolę dla rozwoju gminy odegrała jak w latach 

poprzednich budowa kolejnego etapu kanalizacji sanitarnej wraz z wykonaniem 

przyłączy kanalizacyjnych. Z kolei inwestycje dotyczące budowy i modernizacji 

świetlic wiejskich, zakup urządzeń na plece zabaw, zakup i montaż piłkochwytów, czy 
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siłownia zewnętrzna z pewnością przyczyniły się do poprawy warunków społeczno- 

kulturalnych mieszkańców gminy Wąsosz.Analizując podjęte  działania w zakresie 

oświaty i wychowania zauważa się przyjęty program stypendialny dla uczniów oraz 

lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu gminy 

Wąsosz, który przyczynił się do poprawy osiągnięć edukacyjnych uczniów oraz 

zwiększył motywację młodych mieszkańców naszej gminy do dalszych działań. 

Pozostałe zadania inwestycyjne przeprowadzone na terenie gminy Wąsosz, także 

znalazły uznanie w ocenie Komisji , a potrzeby ich realizacji podyktowane były 

występującymi  problemami wynikającymi z konieczności bądź to usprawnienia 

funkcjonowania jednostek podległych gminie i poprawie stopnia realizowanych przez 

nich zadań bądź też z konieczności naprawy i remontu mienia celem polepszenia 

życia lokalnej społeczności i wizerunku naszej gminy. Dokonując oceny 

przeprowadzonych inwestycji Komisja Rewizyjna przeanalizowała również źródła 

sfinansowania poszczególnych zadań zwracając szczególną uwagę na uzyskane 

przez gminę dofinansowania i otrzymane dotacje pozyskane w ramach umów z 

poszczególnymi podmiotami szczebla wojewódzkiego i krajowego. Rok 2017r w 

ocenie Komisji był kolejnym, w którym gmina Wąsosz  znaczne środki przeznaczyła 

na inwestycje. Zaznaczyć należy również wydatki inwestycyjne nieplanowane w 

budżecie gminy na 2017r, które zostały w trakcie roku wykonane na sumę 

586.507,17zł. Komisja Rewizyjna  sprawdziła stan należności i zobowiązań gminy 

Wąsosz w 2017r. oraz zapoznała się ze stanem mienia komunalnego. Analizując 

stan zobowiązań gminy komisja  omówiła poszczególne zobowiązania jednostek 

organizacyjnych w podziale na rozdziały klasyfikacji budżetowej. Ponadto komisja 

zapoznała się ze składnikami majątkowymi gminy Wąsosz oraz ich stanem 

technicznym. Stan większości budynków mieszkalnych jest niezadawalający co 

spowodowane jest głównie ich zużyciem fizycznym, a pobrany czynsz z tytułu najmu 

nie pokrywa w pełni potrzeb związanych z prawidłowym utrzymaniem obiektów. 

Jednakże pomimo zaistniałej sytuacji remonty wykonywane przez Samorządowy 

Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu sukcesywnie 

poprawiają stan substancji mieszkaniowej jak np. odrestaurowanie zabytkowej 

kamienicy przy ul.  Św. Jana Pawła II, wartość inwestycji to 45.000zł. Podsumowując 

całość gospodarki finansowej gminy Wąsosz w 2017r, członkowie Komisji Rewizyjnej 

pozytywnie ocenili jej realizację pod kontem legalości, celowości i gospodarności. Nie 

stwierdzono wydatkowania środków bez planu bądź niezgodnie z realizacją zadań 

nałożonych na gminę ustawą o samorządzie gminnym. Nie stwierdzono wystąpienia 

zobowiązań wymagalnych. Realizacja dochodów i wydatków spowodowała dodatni 

wynik budżetowy to jest nadwyżkę budżetu  w kwocie1.099.104,20zł. Dodatkowo 

przez cały 2017r Rada Miejska Wąsosza nadzorowała wykonanie  budżetu gminy 

oraz kierunki wydatkownia środków publicznych podejmując stosowne uchwały, a 

Komisja Rewizyjna zgodnie z przyjętym planem pracy przeprowadziła kontrolę  w 

podległych jednostach organizacyjnych gminy. Komisja Rewizyjna odbyła 3 

posiedzenia komisji w wyniku, których wydała pozytywną opinię na temat 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2017r i sformułowała wniosek 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąsosza. 
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Pan Przewodniczący Rady  odczytał  Uchwałę  Składu Orzekającego  RIO we 

Wrocławiu Nr  IV/97/18 z dnia 15 maja 2018r.  w sprawie  pozytywnej opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie  udzielenia 

absolutorium dla Burmistrza za 2017 rok. 

 

                                                        Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 

 

d)  dyskusja : 

 

Radny - A. Rapior -  stwierdzam, że dość szczegółowo  analizowaliśmy wykonanie 

budżetu za 2017r od początku  poprzez  wzrost dochodów gminy z tytułu podatku od 

nieruchomości. Nie będę powielał tutaj wszystkich inwestycji bo na  wszystkie  

wątpliwości i niejasności  p. skarbnik odpowiadała i wszystko nam wyjaśniono. W 

2017r. realizowano dużo  inwestycji. Jako przewodniczący  Komisji Budżetowej na 5 

członków  komisji obecnych na posiedzeniu 4 wypowiedziało się „za”   

 

Pan Andrzej Mazur- Sołtys wsi Chocieborowice – „ jak dobrze pamiętam to chyba 

trzy razy wygłaszane było to samo. Zastanawia mnie jedna rzecz czy ja doznałem 

tutaj jakiegoś „ deja vu” 173.000 zł na Kowalowo. 43 ha kupiliśmy za 173.000 zł . 

Wydaje mi się ,że już słyszałem to na tej sali dlatego  chciałbym złożyć wniosek do 

protokołu o udostepnienie informacji publicznej . Chciałbym zobaczyć umowę zakupu 

tej nieruchomości i chciałbym ją dostać na piśmie. Druga rzecz p. skarbnik mówiła o 

podatku od środków transportowych z naciskiem na to ,że ten podatek nie jest  tak 

ważny dla tej gminy. Dziwi mnie  sytuacja z ubiegłego roku gdzie była petycja  w 

związku z tym ,że ten podatek jest wysoki . Złożona petycja  z prośbą żeby ten 

podatek został obniżony jednak podatek nie został obniżony co spowodowało to ,że 

nasi przedsiębiorcy odpłynęli od nas  i ten podatek uszczuplił się o 36.000 zł  i nie 

jest to kwota żadna ale można by było coś za te pieniądze zrobić. Kolejna rzecz o ile 

dobrze zrozumiałem bo nie wiem czy dobrze zrozumiałem czy 16 mln zł na 

wynagrodzenia dla pracowników urzędu gminy i działania statutowe  ? Tak ? Nie  źle 

zrozumiałem? Ostatnia rzecz dotyczy zakupu wozu strażackiego. W mojej ocenie 

zakup  tego wozu strażackiego budzi sporo kontrowersji . Wydaje mi się  że ten wóz 

za takie pieniądze to delikatnie mówiąc rozrzutność. 

 

Przewodniczący obrad – rozumiem, że pan chce odpowiedzi na piśmie? 
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Pan Andrzej Mazur- Sołtys wsi Chocieborowice- Tak. 

 

Pan Przewodniczący obrad – przy wykonaniu budżetu za poprzedni rok należy 

poruszyć wszystkie aspekty .W pierwszej kolejności , dochody ,wydatki  tutaj zawsze 

przywołuję  opinie RIO, która dwukrotnie pochyla się nad tym wykonaniem . Pierwszy 

raz nad sprawozdaniem przedłożonym przez  Burmistrza drugi raz nad wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, która jest składową rady  gdzie 

zastanawia się nad tym czy te wydatki były celowe, właściwe , czy gospodarność 

Burmistrza jest poprawna .Tą politykę kreuje Burmistrz i on ponosi odpowiedzialność. 

 

Pan Lasak Zbigniew -  mieszkaniec Rudnej Wielkiej -  Czy dobrze zrozumiałem 

,że w budżecie 30 mln zł  to na inwestycje przeznaczono 2. 663 .000 zł to bardzo 

przeinwestowaliście .  

 

e) podjęcie uchwał 

Następnie Pan Przewodniczący obrad   przedstawił projekty uchwał i poddał pod 

głosowanie Rady :  

Na sali obecnych było 13 radnych. 

 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę Nr XL/277/18 w sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Wąsosz za 2017r – jednomyślnie 13 głosami 

„za”  

                                         Uchwała Nr XL/277/18 stanowi załącznik do protokołu.   

Rada  Miejska Wąsosza  jednomyślnie  13 głosami „za”  podjęła uchwałę NR 

XL/278/18 w sprawie  udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wąsosza za 2017r.                          

                                        Uchwała Nr XL/278/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący  obrad w imieniu Rady Miejskiej Wąsosza wręczając 

kwiaty, pogratulował Panu Zbigniewowi Stuczykowi- Burmistrzowi Wąsosza za 

jednomyślne uzyskane absolutorium, życzył zdrowia i wszelkiej pomyślności. Na sali 

posypały się oklaski. 

Pani Skarbnik Gminy , Zastępca Burmistrza i Sekretarz Gminy  w imieniu 

pracowników Urzędu Miejskiego pogratulowali Burmistrzowi otrzymanego 

absolutorium za 2017r. Następne gratulacje złożyli dyrektorzy szkół, dziękując za 
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wszystkie zadania na rzecz oświaty zrealizowane w 2017r., życząc p. Burmistrzowi 

zdrowia, wytrwałości i dalszej współpracy.  

Następnie  delegacja sołtysów gminy złożyła na ręce p. Burmistrza kwiaty ,dziękując 

za inwestycje zrealizowane w ubiegłym roku. 

Pan Zb. Stuczyk - Burmistrz  Wąsosza- RIO we Wrocławiu  wydała opinie bez uwag  

dotyczącą realizacji wydatków jak i dochodów. Dziękuję wszystkim tym bo to nie tylko 

moja zasługa , którzy przyczynili się do tego, że ten budżet został wykonany w taki 

sposób. Dziękuję radnym, p. Przewodniczącemu , dyrektorom szkół , sołtysom 

,pracownikom Urzędu bo to praca zespołu ludzi, których wymieniłem. Życzę by 

realizacja budżetu w 2018r była właściwa bo to będzie budżet inny gdzie na 

inwestycje planuje się 30 %  dochodów własnych. 

Ad 6.Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie przekształcenia Publicznej 
Szkoły Podstawowej im. Marii Kownackiej w Płoskach. 
 

Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Burmistrzowi ,który powiedział ,że chciałby 
rozpocząć omówienie tego projektu uchwały od odczytania postanowienia nr 20/2018  
Dolnośląskiego Kuratora Oświaty. Na podstawie art. 89 ust 3-5 ustawy opiniuje  
pozytywnie zamiar przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. Marii 
Kownackiej w Płoskach o strukturze organizacyjnej obejmującej klasy I-VIII z 
oddziałem przedszkolnym w szkołę o strukturze obejmującej klasy I-IV z oddziałem 
przedszkolnym z dniem 31 sierpnia 2018r. w podpisie Janusz Wrzal. 
                                                Postanowienie Kuratora to załącznik do protokołu 
 

 Nim przedłożyłem tą uchwalę  to mówiłem, że  jeżeli Kurator będzie miał wątpliwości 
w tej sprawie to odstąpię od przekształcenia . W związku z tym, że opinia Kuratora 
jest pozytywna przedłożyłem projekt do uchwalenia. Uchwała ta mówi o 
przekształceniu szkoły z klas I-VIII na szkołę I-IV. Odbyłem w tej sprawie dwa 
niełatwe spotkania z rodzicami i radą pedagogiczną w Płoskach . Na pewno nie 
mogę powiedzieć, że spotkał mnie aplaus były liczne pytania . Chcę zapewnić jedno 
,że nauczyciele z terenu naszej gminy, którzy byli pełnozatrudnieni nadal pozostają w 
zatrudnieniu .Łączymy to też z utworzeniem liceum. Patrząc na arkusze 
organizacyjne , które podpisałem i zostały wysłane do Kuratorium  to w wielu 
przypadkach widzimy wzrost liczby godzin pracy nauczyciela czyli  pensum 18 
godzin, często 20,24 godziny. 
 
Następnie Pani Ewa Dąbek Przewodnicząca Komisji Oświaty , Kultury , Zdrowia i 
Sportu poinformowała ,że komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Dyskusji nie było. 
  
 

Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,1 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XL/279/18 w sprawie przekształcenia Publicznej 
Szkoły Podstawowej im. Marii Kownackiej w Płoskach. 
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                                                    Uchwała Nr XL/279/18 to załącznik do protokołu 
 
Ad 7.  Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 z dnia 
25 maja 2011r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w 
gminie Wąsosz. 
 

Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Marcinowi 
Kozińskiemu – sekretarzowi Gminy, który omówił projekt uchwały. W gminie Wąsosz 
od 2011r. działa program stypendialny – stypendium Burmistrza Wąsosza dla 
najlepszych uczniów osiągających wysokie wyniki nauczania. W projekcie uchwały 
proponujemy dokonać dwóch zmian. Po pierwsze, że zmienia się charakter 
gimnazjum, proponujemy doprecyzować zapisy dotyczące klasy III gimnazjalnej w 
taki sposób ,że stypendium będą mogli otrzymać uczniowie, którzy otrzymają 
wzorową ocenę z zachowania i nie mniej niż 90 % maksymalnej liczby punktów co 
najmniej z jednej części egzaminu na poziomie podstawowym lub rozszerzonym . 
Druga zmiana proponujemy, aby uczniowie kas IV do VIII i gimnazjum  mogli 
otrzymać stypendium za wzorowe zachowanie i uzyskali średnią ocen 4,9 czyli 
zwiększenie  z 4,8 do 4,9 . Chcemy zmotywować uczniów by uzyskiwali  jeszcze 
lepsze wyniki . Po drugie dawno temu jak była inna skala oceniania  od 2 do 5 to 
czerwony pasek otrzymywało się przy 4,75. Teraz jest system sześciostopniowy od 1 
do 6  dlatego proponujemy wzrost średniej ocen do 4,9. 
 
Pan Burmistrz dodał, że stypendium w 2018r będzie wynosiło 1000 zł,  a więc 
zostanie podwyższone bo dotychczas wynosiło 700 zł. Wzrost stypendium nie jest 
porównywalny ze wzrostem oceny. Jesteśmy jedną z nielicznych gmin gdzie są tak 
wysokie stypendia. W ubiegłym roku na stypendia wydaliśmy z budżetu  gminy około 
60 .000 zł, a w tym roku może to być kwota 80.000 zł . Myślę, że nagroda Burmistrza 
jest wyższa rangą niż czerwony pasek dlatego podwyższono średnią skalę ocen. 
 
Pani Ewa Dąbek poinformowała ,że Komisja Oświaty ,Kultury ,Zdrowia i Sportu 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
 
Pan Andrzej Rapior  - jesteśmy jedną z nielicznych gmin, które mają tak pokaźne 
stypendium. W wyniku dyskusji na posiedzeniu Komisji w tej sprawie pozytywnie 
zaopiniowano ten projekt uchwały. 
 
DYSKUSJA : 
p. Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – chciałbym się odnieść do kwestii 
mobilizowania tych dzieci do tego by podnosiły swoje wyniki w nauce. Ja  jako 
wieloletni Przewodniczący Rady Rodziców . Byłem wcześniej  przewodniczącym 
Rady Rodziców w Ślubowie i  Przewodniczącym Rady Rodziców w szkole w 
Wąsoszu. W szkole w Ślubowie promowałem taki schemat by nagradzać te 
troszeczkę słabsze dzieci i proszę sobie wyobrazić ,że efekt tych  moich działań był 
niesamowity bo te dzieci które były troszeczkę  słabsze którym troszeczkę tylko 
brakowało w momencie kiedy  one zostały wyróżnione odczytane na apelu i dostały 
jakieś upominki to w następnym roku miały już czerwony pasek, a w kolejnym roku  
te same dzieci otrzymywały już stypendium. W mojej ocenie podnoszenie średniej 
przyniesie zupełnie  odwrotny skutek. Na przykładzie mojego syna, który jest bardzo 
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inteligentnym chłopcem myślę , że  jemu po prostu się nie będzie chciało bo dla 
niego  jest to wyścig szczurów i on udziału w tym brał nie będzie. Uważam ,że 
pomysł podniesienia tej średniej nie jest trafiony.  To jest moje zdanie ,musiałem je 
państwu przekazać. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”  uchwałę  Nr XL/280/18   zmieniającą uchwałę Nr VII/47/11 z 
dnia 25 maja 2011r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w 
gminie Wąsosz. 

 
                                                    Uchwała  Nr XL/280/18 to załącznik do protokołu. 
 
Ad 8.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąsosz. 
 

Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Grzegorzowi 
Kordiakowi – Z-cy Burmistrza , który przedstawił projekt uchwały stwierdzając, że 
 z dniem 1 stycznia 2018r weszły w życie nowe przepisy ustawy prawa wodnego. W 
związku z tym rady gmin pozbawione zostały kompetencji w zakresie ustalania 
stawek dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Do tej pory odbywało się to tak, 
że przedsiębiorstwo wodociągowe przedkładało kalkulację  na każdy kolejny rok w 
tym zakresie i rada mogła decydować o poziomie tych stawek na terenie gminy . Od 
stycznia tego roku już tak się nie dzieje bo przedsiębiorstwo wodociągowe 
przygotowuje kalkulację na okres 3 lat. Ta kalkulacja trafia do Wód Polskich i Wody 
Polskie decydują ostatecznie o poziomie cenowym  za dostarczanie wody i 
odprowadzania ścieków dla danej gminy. Taką kompetencję rada straciła natomiast 
zyskała możliwość analizy i oceny projektu  „Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków”. Taki regulamin radni otrzymali  jest on podobny do 
dotychczasowego, został jedynie doprecyzowany. Dnia 19 maja 2018r był na trenie 
ziemi wąsoskiej parlamentarzysta PiS poseł p.Paweł Szrajber ,  w toku rozmowy 
miedzy innymi o wody polskie stwierdził ,że te przepisy musiały być szybko 
wprowadzone ze względu na dyrektywy unijne które wymuszały na nas zmiany bo 
gdyby tego nie dokonano  byłyby nałożone na Polskę ogromne  miliardowe kary.  
Do przedłożonego Regulaminu  wniósł autopoprawki ponieważ wkradł się chochlik 
literowy i słowny  w dwóch miejscach. 
I tak : 
Pierwsza autopoprawka :  Rozdział VII w § 16 ust. 2 „Wyniki prób i odbioru o których 
mowa w § 14   winno być § 15 ust.2 są potwierdzone przez strony  w 

sporządzanych protokołach” , 
 
Druga autopoprawka : Rozdział IX w § 20 pkt.3 „Przedsiębiorstwo jest zobowiązane 
rozpatrzyć reklamację bez zbędnej zwłoki w terminie nie dłuższym niż 14 dni  w od 
dnia złożenia w siedzibie przedsiębiorstwa lub  doręczenia reklamacji. Postanowienia  
błędnie jest wpisany § 17 ust.4   winno być § 19 ust.1 pkt 4, stosuje się 

odpowiednio. 
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Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – jest pozytywna poinformowała p. 
Agnieszka Wende – Przewodnicząca Komisji. 
 
Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały wraz z 
autopoprawkami Burmistrza w tej sprawie i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”  uchwałę  Nr XL/281/18   w sprawie projektu Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąsosz. 
 
                                     Uchwała Nr XL/281/18 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  Nr 
XXXIV/248/17 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie 
uchwalenia Programu Współpracy Gminy Wąsosz na rok 2018 z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy  z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
 

Projekt tej uchwały omówił p. Zbigniew Stuczyk -Burmistrz Wąsosza stwierdził, że w 
toku dzisiejszej sesji wielokrotnie mówiono o utworzeniu Liceum Mundurowego co 
wiąże się z tą uchwałą. W załączniku do Uchwały nr XXXIV/248/17 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 10 listopada 2017r. wprowadza się następujące zmiany: 
1. w § 2 dodaje się pkt 7 w brzmieniu : „wspieranie działań na rzecz rozwoju i 
poprawy jakości edukacji oraz ułatwienie dostępu do edukacji” 
2. w § 6 ust 1 dodaje się pkt 5 w brzmieniu: „wspieranie działań na rzecz rozwoju i 
poprawy jakości edukacji oraz ułatwienie dostępu do edukacji w zakresie szkolnictwa 
ponadpodstawowego”. 
3. § 10 otrzymuje brzmienie: Na realizację programów planuje się przeznaczyć w 
2018 r. kwotę 100.000,00 zł. 
Jeżeli to liceum mundurowe powstanie od  miesiąca września to na gminie będzie 
spoczywał obowiązek finansowania przez 4 m-ce od września do  31.12.2018. W 
następnym roku będzie finansowane z subwencji oświatowej. 
 
Następnie pan Andrzej Rapior – poinformował ,że Komisja Budżetu, Inwestycji i 
Mienia Komunalnego jest pozytywna. Ponadto p. Ewa Dąbek Przewodnicząca 
Komisji Oświaty , kultury i Zdrowia poinformowała ,że również pozytywną opinie  
wydała ta komisja. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”  uchwałę  Nr XL/282/18 w sprawie zmiany Uchwały  Nr 
XXXIV/248/17 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie 
uchwalenia Programu Współpracy Gminy Wąsosz na rok 2018 z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy  z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.   
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Ad 10.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Wąsosz 
oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 
Pan Jacek Chorostkowski _ Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza  udzielił głosu 
p. Agnieszce Przybylskiej – skarbnik Gminy, która poinformowała, że w związku z 
realizacją inwestycji jaką jest budowa klubu dziecięcego postanowiliśmy o 
sfinansowaniu zadania poprzez wprowadzenie nowych przychodów z emisji obligacji 
samorządowych  stąd ten projekt uchwały . Na obecnym rynku instrumentów 
finansowych obligacje samorządowe są najkorzystniejszą formą zaciągania 
zobowiązań długoterminowych . Planujemy wyemitować obligacje w czterech seriach 
po 125.000 zł w łącznej wysokości 500.000 zł .Spłatę rozłożymy na 10 lat .Wykup 
obligacji nastąpi w latach 2025 – 2028 . Po negocjacjach z bankami ustaliliśmy  
atrakcyjne oprocentowanie o stawce WIBOR  sześciomiesięcznej w wysokości  
1,81 % na dzień dzisiejszy oraz marżą 1,2 % . Rozchody związane z wykupem 
obligacji pokryte zostaną z dochodów własnych gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego o wydanie opinii Komisji w tej sprawie. 
 
Pan Andrzej Rapior – Przewodniczący Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego - Komisja  uznała, że inwestycja ta jest potrzebna i by ją zrealizować 
należy posilić się obligacjami. W związku z tym Komisja wydała jednomyślnie 
pozytywną opinię. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał w całości projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”  uchwałę  
Nr XL/283/18 w sprawie emisji obligacji Gminy Wąsosz oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. 
                                                  Uchwała Nr XL/283/18 to załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032. 

 
Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2018r. 
 

Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Agnieszce 
Przybylskiej – skarbnik Gminy, która poinformowała ,że obie uchwały w sprawie 
zmiany WPF oraz uchwała w sprawie zmiany budżetu na 2018   podyktowane 
zostały korektą w planie dochodów, zmianami w zakresie wydatków oraz 
uwzględniają zmiany  z zakresu przychodów do budżetu. Plan dochodów 
zwiększamy o  394 920,00 zł  z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa 
na tworzenie i funkcjonowanie klubów dziecięcych” 
Druga dotacją jaka wprowadzamy  do budżetu z tytułu dotacji celowej otrzymanej od 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego  w kwocie 21.000 zł  na 
rozbudowę infrastruktury przy rzece Barycz. Ponadto w planie dochodów 



 

22 
 

dokonujemy korekt ze względu na wykonanie budżetu a więc zwiększamy dochody z 
tytułu kapitalizacji odsetek,  z tytułu opłaty adiacenckiej i z tytułu wpływu z 
wieczystego użytkowania nieruchomości .W wydatkach dokonujemy zmian w 
zadaniach inwestycyjnych: zwiększamy o 7 tys. zł  plan ze względu na przejęcie 
gruntów od Kolei Państwowych pod budowę ścieżki rowerowej od Wąsosza do m. 
Wiewierz . Samo przejęcie  gruntu nastąpi nieodpłatnie a te środki związane są z 
nabyciem do zasobów. Zwiększamy środki w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i 
ochrona przeciwpożarowa” z tytułu dotacji celowej  w kwocie 10.000 zł przyznanej 
Ochotniczej Straszy Pożarnej jako dofinansowanie zadań inwestycyjnych za te 
pieniądze  zostanie zakupiony ratowniczy sprzęt hydrauliczny na potrzeby 
ratownictwa drogowego. Całkowity koszt zakupu sprzętu to 50.000 zł a gmina 
partycypuje w części tych kosztów nabycia . Ponadto zwiększamy wydatki 
inwestycyjne w wysokości 42.000 zł w związku z budowa infrastruktury na rz. Barycz 
21.000 zł jest od Marszałka Województwa i 21.000 ze środków gminy. Za te 
pieniądze będzie zdemontowana obecna infrastruktura . Będzie zbudowane nowe 
zejście , będzie wykonany nowy pływający pomost dwa aluminiowe trapy, nastąpi 
montaż znaków  i tablic informacyjnych na rzece Barycz oraz zostaną zakupione dwa 
rowery wodne. W zadaniach inwestycyjnych wprowadzamy 816.000 zł  na budowę 
klubu dziecięcego, kwota ta jest sumą środków pochodzących z dotacji z budżetu 
państwa 310.000 zł  i sumą zaciągniętych przez gminę obligacji komunalnych. W 
związku z emisją obligacji zwiększamy plan wydatków związany z obsługa długu. 
 
 

 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego wyraził pozytywną opinię Komisji do proponowanych zmian wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2018-2032 oraz zmianą budżetu gminy Wąsosz na 
2018r. 
 
Dyskusji nie było, wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmiany wpf i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XL/284/18 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032. 
 
                                              Uchwała Nr XL/284/18 to załącznik do protokołu 
 

Dyskusji nie było. Następnie Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XL/285/18 w sprawie zmiany budżetu 
gminy Wąsosz na 2018r. 
                                              Uchwała Nr XL/285/18 to załącznik do protokołu 

 
12a” Informacja dotycząca wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pod nazwą budowa składowiska 
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odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne realizowanej na działkach nr 
144/2, 145, 150 ,227,293 w obrębie Rudna Wielka” 
 

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu – sekretarzowi 
Gminy , który  poinformował , że przygotowana została mapka , która została 
rozdana zebranym, a obrazuje ona realizację  inwestycji. Decyzja o środowiskowych 
uwarunkowaniach jest wydawana przez Burmistrza jest to akt precyzyjny ,konkretny 
odnoszący się do konkretnie określonego podmiotu. W swojej istocie decyzja taka 
stanowi  określenie potencjalnego wpływu danego przedsięwzięcia  na środowisko i 
określa sposoby i metody ograniczania tego wpływu na to środowisko. Przepisy 
prawa określają dwa rodzaje przedsięwzięć dla których taką decyzję o 
środowiskowych uwarunkowaniach trzeba wydać . Pierwsza kategoria przedsięwzięć 
to przedsięwzięcia duże zawsze znacząco wpływać będą na to środowisko. Druga 
kategoria przedsięwzięć to przedsięwzięcia, które potencjalnie znacząco mogą 
oddziaływać i są to przedsięwzięcia mniejsze które nie koniecznie oddziaływać 
muszą, ale postępowanie należy przeprowadzić, żeby stwierdzić czy faktycznie to 
oddziaływanie na środowisko jest. Mówimy tutaj o budowie składowiska odpadów  
obojętnych i innych niż niebezpieczne na działkach w obrębie miejscowości Rudna 
Wielka. Dnia 6  września 2017r. inwestor czyli  firma Chemeko- System z siedzibą 
we Wrocławiu złożyła wniosek o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia na budowę kwatery nr 4 składowania 
odpadów w obrębie m. Rudna Wielka na działkach nr  144/2, 145, 150 ,227, 293. Z 
uwagi na to, że było to przedsięwzięcie które zawsze znacząco może oddziaływać na 
środowisko  do wniosku dołączono raport oddziaływania na środowisko, wypis z 
rejestru gruntów ,  wypis i wyrys z miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego , mapa ewidencyjna w skali 1 do 5000 oraz mapa z zakreślonym 
obszarem oddziaływania składowiska . Czyli dołączono wszystkie elementy 
wymagane przepisami prawa. Dnia 11 września 2017r. po sprawdzeniu kompletności 
wniosku zawiadomiono wszystkie strony postepowania o wszczęciu postepowania 
czyli  stronami postepowania są : Gmina Wąsosz, Nadleśnictwo Góra Śląska i firma 
Chemeko-System. Jednocześnie 11 września wydano obwieszczenia o wszczęciu 
postepowania i wywieszono je na tablicy ogłoszeń w m. Rudna Wielka, na tablicy 
ogłoszeń  w Urzędzie Miejskim Wąsosza , w BIP gminy Wąsosz i w bazie ocen 
oddziaływania  na środowisko prowadzonej przez  Generalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska.  Równocześnie 11 września 2017r wystąpiono do  Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska ,  do Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego i do 
Marszałka Województwa z prośbą o wydanie uzgodnienia w przypadku regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska  i wydania opinii do planowanego przedsięwzięcia 
przez Sanepid i  Marszałka . Dnia 3 listopada 2017r inwestor złożył wniosek  o 
zmianę zakresu tego przedsięwzięcia z budowy kwatery nr 4 na budowę składowiska 
odpadów innych niż  niebezpieczne i obojętne na tych samych działkach. 13 
listopada 2017r zawiadomiono strony o tym ,że taki wniosek został złożony . 
Przygotowano obwieszczenie ,które wywieszono na tablicy ogłoszeń w Rudnej W, w 
Urzędzie Miejskim Wąsosza w BIP gminy Wąsosz i do bazy ocen oddziaływania  na 
środowisko. 13 grudnia 2017r. do Urzędu wpłynęło uzgodnienie Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska  co do zakresu tego przedsięwzięcia i uzgodnienie 
było pozytywne.1 lutego 2018r wpłynęła pozytywna opinia Marszałka Województwa 
Dolnośląskiego . 12 lutego 2018r z uwagi na zmianę przepisów prawa  a mianowicie 
prawa wodnego, które wprowadziło dodatkowy organ  uzgadniający do opiniowania 
takiego przedsięwzięcia wystąpiono do  Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej – 
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we Wrocławiu – Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie.12 marca 2018r 
wpłynęła pozytywna opinia Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 
Górze.12 kwietnia 2018r wpłynęło do Urzędu pozytywne  uzgodnienie Regionalnego 
Zarządu Gospodarki Wodnej – we Wrocławiu – Państwowego Gospodarstwa Wody 
Polskie. W związku z tym ,że wszystkie kroki wynikające z ustawy zostały spełnione  
postanowiono o tym ,że  zawiadamia się strony  postepowania o zakończeniu 
postępowania . zawiadamia się też społeczeństwo  w formie obwieszczenia o tym 
zakończeniu . Wyznaczono  wcześniej również 14 dniowy termin na składanie uwag i 
wniosków na dokumentację sprawy . Takie obwieszczenie wywieszono na tablicy 
ogłoszeń w Rudnej W, w Urzędzie Miejskim Wąsosza w BIP gminy Wąsosz i w bazie 
ocen oddziaływania  na środowisko. 30 kwietnia 2018r odbyło się spotkanie z 
mieszkańcami gminy Wąsosz, niezadowolonymi z wpłynięcia tego wniosku i 
procedowania  go przez gminę. Dnia 30 kwietnia wpłynął tez protest  podpisany  
przez 309 mieszkańców . Na ten protest udzielono odpowiedzi  7 maja b.r. dla osoby 
wskazanej do odbioru korespondencji. Dnia 9 maja b.r.  na wskutek zmiany 
przepisów prawa, która nastąpiła w trakcie procedowania wydłużono termin na 
składanie uwag i wniosków do dnia 30 maja b.r. Z wglądu do  dokumentacji w tej 
sprawie skorzystały 4 osoby w tym jedna osoba skorzystała  dwukrotnie 20 i 26 
kwietnia  natomiast 3 osoby skorzystały z wglądu do dokumentacji w dniu 16 maja 
b.r. Na ta chwilę pozostało 7 dni na wgląd do dokumentacji sprawy . Do tej pory nie 
złożono uwag i wniosków . Dla postępowania nie została wydana jeszcze decyzja o 
środowiskowych uwarunkowaniach . Ta decyzja nie będzie kończyła procesu 
inwestycyjnego jest ona pierwszym etapem, który określa wpływ potencjalny wpływ 
na środowisko  i sposoby jego ograniczenia . Jest podstawowym wnioskiem o 
wydanie pozwolenia na budowę które wydaje Starosta Górowski. Pozwolenie na 
budowę pozwala na wkopanie szpadla w ziemię. Dzisiejsze spotkanie jest efektem 
wniosku złożonego przez jedną z osób niezadowoloną z tej inwestycji i zostało 
umożliwione spotkanie z przedstawicielem inwestora i przedstawicielem strony 
postępowania Nadleśnictwa Góra Śląska  z nami i radnymi . Spotkanie ma na celu  
wyjaśnienie  wątpliwości mogły narosnąć. Jest przygotowana cała dokumentacja 
raport oddziaływania na środowisko , a raport sporządza się w przypadku każdej 
inwestycji dla tej inwestycji nie dla tego co funkcjonuje już teraz. Bierze się pod 
uwagę  działania skumulowane przez wyspecjalizowane organy . Ja nie mam wiedzy 
w tej kwestii. Specjalistami są organy uzgadniające i opiniujące to przedsięwzięcie 
czyli wszystkie cztery organy wydały pozytywne opinie i uzgodnienia z 
zastrzeżeniami, które to zastrzeżenia wprowadzone mają być do treści decyzji . W 
przypadku gdyby decyzja została wydana egzemplarze tych decyzji zostają wysłane 
do tych organów uzgadniających i one to sprawdzają czy zostało to wprowadzone 
czy nie. To tyle tytułem wstępu ,żeby wszyscy zgromadzeni wiedzieli o czym 
mówimy. 
 
Następnie głos zabrał  pan  Roman Jagiełło Prezes Zarządu  Chemeko-System 
„Miałem  przyjemność być tutaj z państwem 15 lat temu. Krótka informacja jak 
wyglądamy po 15 latach . Firma Chemeko-System jest firmą największą w Polsce  
jest to firma niekorporacyjna która działa w obszarze przetwarzania odpadów i Rudna 
Wielka to nie jest  jedyny obszar jej działalności .Spółka prowadzi ciąg 
technologiczny  czyli od odbioru odpadów , instalowania kubłów , śmieciarkowania , 
różnego rodzaju selektownej zbiórki  i to jest działalność pierwsza . Drugim 
elementem działalności spółki jest przetwarzanie odpadów a jednym z tych 
elementów jest zakład w Rudnej   który od 2012r jest regionalną instalacją do 
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przetwarzania odpadów komunalnych. Taki status w sektorze w którym operujemy 
jako północno- centralny który obejmuje miasto Wrocław i 33 gminy tj ok. 1.200.000 
mieszkańców . To jest jedna z trzech instalacji które funkcjonują pod szyldem 
regionalnej instalacji do przetwarzania odpadów . 15 lat temu tez były spory i 
dyskusje wtedy radni i Burmistrz wsparli tą inwestycję i ona powstała. Realizujemy to 
na co się z gminą umówili. Realizujemy wszystkie przedsięwzięcia zgodnie z prawem 
zgodnie z zasadami sztuki. Zakład w Rudnej jest naprawdę wzorcowym zakładem i 
mi naprawdę jest przyjemnie oprowadzać gości z zagranicy bo naprawdę wygląda to 
bardzo dobrze . Oczywiście nie jest to fabryka czekolady  , a śmieci maja swoje 
prawa. Przykro ,że prowadząc działalność tutaj od 15 lat muszę przyjeżdżać i  znowu  
dyskutować , ale  rozumiem trudno jest rok wyborczy. Ta inwestycja to nie jest żadna 
nowa inwestycja to jest to co robimy od 15 lat . Budowaliśmy kwaterę nr 1 , nr 2 nr 3  
a teraz chcemy  budować kwaterę nr 4. Oczywiście w międzyczasie wybudowaliśmy 
inwestycję do produkcji paliwa energetycznego , biologiczną stabilizacje . Ta 
inwestycja 4 kwatery  to nie jest nasza ostatnia inwestycja. Przymierzamy się do 
budowy sortowni , przymierzamy się do budowy instalacji selektywnej zbiórki plastiku 
do jego przetwarzania .Nasze przedsięwzięcia muszą być zgodne z prawem i z 
zasadami sztuki obowiązującej w tej dziedzinie gospodarki. My nie możemy sobie 
pozwolić  ze względu na wielkość tej firmy na jakąkolwiek drogę na skróty . Od 
samego początku inwestycja jest monitorowana , nasza działalność jest 
monitorowana. Mamy sieć piezometryczną co miesiąc wykonujemy pomiary próbek 
wody, co kwartał oddajemy te wyniki do WIOŚ , który to kontroluje. My  jesteśmy 
firmą, która jest kontrolowana , podlega stosownym rygorom, prawom , przepisom. 
Budowa 4 kwatery to nie jest przedsięwzięcie nowe nadal będziemy przyjmować ten 
sam asortyment odpadów , taka sama ilość odpadów będzie przyjmowana, nic tam 
nie zwiększamy nic nie robimy nowego . Ta działalność chcemy prowadzić zgodnie z 
przepisami prawa. Od wielu lat prowadzimy współpracę z gminą tj. zatrudniamy ludzi   
z gminy, współpracujemy z gminnymi firmami , jesteśmy tutaj największym zakładem 
, płacimy największe podatki , jesteśmy otwarci  i prowadzimy dialog. Ja jestem 
zwolennikiem dialogu , rozmowy i nie jestem takim by mnie ktoś stawiał do tablicy i 
mówił ,że teraz to jest „be”.  Istotne jest to , że teren przewidziany pod budowę 4 
kwatery jest najbardziej oddalony od zabudowań mieszkalnych niż pozostałe kwatery 
Nr 1,2,3 .Drugi element to ilości odpadów się nie zmieniają . Mamy zezwolenie na 
140.000 ton rocznie. W starych kwaterach zrobiliśmy wszystko żeby zminimalizować 
oddziaływanie . Możemy oddziaływać w kilku obszarach i obszar wodny  to należy 
rozmieć ,że buduje się w odpowiedniej technologii   czyli mówimy o uszczelnieniach, 
drenażach,  o odprowadzaniu odcieków to nie jest inwestycja ,że wykopiemy dół i już 
możemy zrzucać śmieci one wymagają odpowiedniej precyzji , odpowiedniego ciągu 
technologicznego i przy budowaniu tych trzech kwater nie mieliśmy problemu z wodą 
na składowisku. Nie mieliśmy klęski, nie mieliśmy wypadku, że mieliśmy jakiegoś 
ogromnego przekroczenia i w tym momencie nie mamy obaw, że budowa 4 kwatery 
coś zmieni. Następnym elementem są sprawy zapachowe. Na kwaterach 1,2,3  
odgazowujemy to,  a polega to na tym, że wiercimy studnie żeby odzyskać metan 
ujmujemy  i spalamy  wykorzystując prąd na własne potrzeby co diametralnie 
zmniejsza stronę zapachową . Proces ten będzie również na budowanej 4 kwaterze. 
Oczywiście zdarza się ,że przy wietrze jakieś worki foliowe  fruwają poza 
składowiskiem ale nasze służby to sukcesywnie zbierają. Przez 165 lat nie było tam 
ekologicznej bomby . Pojawiła się w internecie mapka ,która jednoznacznie określa 
,że na potrzeby tej inwestycji będzie wycięty cały las . Nie ma autora tej mapki bo 
gdyby się pojawił to ja pozwę autora tej mapki do sądu nie po to żeby straszyć  bo 
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jest to wprowadzanie miejscowych  ludzi w błąd. Nie ma żadnej opcji wycinania lasu , 
nikt nie zgłaszał wniosku do Nadleśnictwa o wycinanie lasu. Ten las stanowi 
naturalna barierę bo przy transporcie się trochę pyli. Chemeko System . Droga 
asfaltowa nadleśnictwa jak wybudujemy 4 kwaterę pociągniemy tą drogę asfaltem 
dalej . Z mojego punktu widzenia nie widzę tutaj żadnych przeszkód by firma 
Chemeko-System nadal eksploatowała ten zakład nadal mogła prowadzić 
działalność. Wykorzystywanie RIPOKa  w Rudnej Wielkiej do kampanii wyborczych 
będzie przeze mnie piętnowanie. Będę to ścigał ,jeżeli ktoś będzie próbował na 
plecach Chemeko robić sobie jakieś kampanie wyborcze i od razu ostrzegam bo to 
mówię tu przy świadkach ,żeby potem nie było niedomówień .Jeżeli chcesz robić 
kampanie to ją rób przekonuj obywateli do tego by cię wybrali, ale nie używaj nie fer 
argumentów. 
 
D Y S K U S J A : 
 
Pan Zbigniew Lasak – mieszkaniec Rudnej Wielkiej- „ mieszkam w odległości w 

linii prostej 300-400 m  od obecnego składowiska w Rudnej Wielkiej. Przedmówca 
mówił ,że będzie ścigał prawnie tego kto chce robić sobie kampanie wyborczą 
kosztem Chemeko . Nie zamierzam nigdzie kandydować i jeżeli było to pod moim 
adresem to to dementuję . Jeżeli chodzi o mapkę to ja  ją przedstawiłem na 
spotkaniu z Burmistrzem. Źródło tej mapki wynika  miedzy innymi z dokumentacji 
która Pan przedstawił  z raportu oddziaływania na środowisko jedyne nowum to  
naniosłem kolory żeby poprawić wizualizację. Występuję w imieniu własnym i grupy 
mieszkańców w liczbie 309 , których z podpisami i peselem w Urzędzie 
przedstawiłem. Spotkanie to dzisiejsze zaistniało bo zamiarem spotkania było 
spotkanie z kolejnym organem samorządowym .Pierwsze zaczęliśmy od Burmistrza i 
żądaliśmy spotkania z radą  przez radnego później poprzez rozmowę z 
Przewodniczącym  ,żeby się spotkał z mieszkańcami  .Państwo wybrali opcję 
wprowadzając na pisemny już  wniosek   bo ustne uzgodnienia prośby nie 
doprowadziły do spotkania więc wystosowałem osobiście jako przedstawiciel tej 
grupy pismo do p. Przewodniczącego z prośbą o spotkanie  w Wiewierzy z 
mieszkańcami w godzinach popołudniowych. Państwo powiadomili mnie ,że będzie 
wprowadzony punkt do porządku obrad „12a” więc dlatego tutaj jestem. Prosiłem też 
w imieniu grupy  o publiczne spotkanie z mieszkańcami zaciągnąłem wiadomość ,że 
będzie to w domu kultury to już teraz nie wiem czy będzie czy nie będzie ?. Miałem 
zamiar odczytać wniosek, który złożyłem do Burmistrza  i złożę dzisiaj do  biura gdzie 
oglądałem raport oddziaływania i opis  instytucji wydających pozytywna opinię  co do 
dalszego zamiaru , przejdę na żywioł i będę mówił od siebie. Bardzo ładnie p. 
Jagiełło mówi o tym jak powinno być, a jak jest ze względu ,że mieszkam blisko wiem 
najlepiej jak jest. Nie mam możliwości stosować badan jakie pan wymienił , ale na 
podstawie organoleptycznej wykorzystując swoje zmysły stwierdzam: oddziaływanie 
jest ze wszech miar niekorzystne odczuwalne. Wymienię po krótce nie czepiam się  
fruwające torebki  na początku były więcej ale to jest zbierane. Środowisko to : 
powietrze ,ziemia, woda. Odczuwalne oddziaływanie  co do powietrza to wiadomo 
,że składowana masa ulega fermentacji  i zachodzą procesy chemiczne i muszą być 
niekorzystne zapachy. Nie można odnieść się do stwierdzeń instytucji wydającej 
pozytywną opinię, że nie ma oddziaływania niekorzystnego bo w tym zakresie mam 
szerszy wachlarz, ale zbawienne jest stwierdzenie tego typu, które w raporcie 
znalazłem, że newralgiczne jak woda oddziaływania ujemnego nie przewiduje się . 
Szereg innych na glebę nie przewiduje się . No jak To ? W Rudnej na polach p. 
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Marcinkowskiego płynie brunatna maź. Był redaktor Gazety Wrocławskiej 
sfotografował i będzie artykuł na ten temat. Przekopałem dokumentację z 2000 r. i 
pierwszy raport oddziaływania na środowisko i tam jest zapis wykonawcy który 
wykonywał  roboty ziemne  i jest zapis do pana ,że woda nie pozwala mu na 
wykonywanie wykopu. Przeanalizowałem dokumenty i stwierdziłem ,że tam było 
źródło. Były próby betonowania, zasypywania tego źródła były niekorzystne więc 
przykryliście to masa bitumiczną i może stad tam wypływa co wypływa. Następną 
sprawą jest osiadanie zbiorników wybudowanych przez państwo. Następną sprawą 
jest usuwanie odcieków, które miały być wywożone do oczyszczalni. Mieszkam 
blisko i widzę, że przyczepa asenizacyjna jeździ co 2 tygodnie. Mieszkańcy odkryli, 
że woda ze składowiska jest wypompowywana wężem do rowu melioracyjnego. 
Plaga gryzoni  i będziemy żądać konieczności usługi firmy deratyzacyjnej, Ja na 
terenie Rudnej mieszkam od 1970r i nie pamiętam aby tak było. Ptactwo wszelkiego 
rodzaju, którego nigdy  dotąd nie  było, żrą wszystko i niszczą. Inspektorat 
Weterynarii przysyła pismo rolnikom by niszczyć wszystko by nie przenosiło ptasiej 
grypy. Nie mogę się pogodzić z jednym : Pan złamał porozumienie społeczne z 
2000r. było ono oprotestowane, ale w sumie przyjęliśmy, że przegraliśmy ,że jest to 
porozumienie i pan działał. W 2000r nie zakładał pan ,że będzie eksploatacja dalsza 
niż 10,32 ha i jest już niewiele miejsca na składowanie masy więc musi pan 
poszerzyć bądź zwinąć interes z tej gminy. Chce pan poszerzać, a 3 kwatery już są i 
to pan zamierza i areał tych działek jest ponad 24 ha. Słyszę ,że 4 kwatera to  24 ha. 
Jeżęli już ledwo żyjemy i tolerujemy negatywne oddziaływanie  na 10 ha to co będzie 
na 34 ha bo te 10 ha  dalej będzie emitować i rozkładać się przez co najmniej 200 
lat, a jeszcze dołożymy i docelowo będzie produkt finalny na 34 ha . Na to jako 
mieszkaniec Rudnej i reprezentant tych ludzi  nie wyrażam zgody, nie zgadzam się. 
Doprowadzi to w efekcie końcowym ,że zostanie spakować się i wyjechać, a pana 
poprosić o uruchomienie maszyn niwelujących by zlikwidować Rudną i pan sobie 
pójdzie. Może pan mówić , że to jest demagogia z mojej strony , ale przemawia w 
moim wywodzie to ,że stwierdzam organoleptycznie ,że nie jest tak jak pan mówi. 
Zadałem pytanie co za opinia pozytywna  i wysłałem wnioski do instytucji wydających 
opinię , na jakiej podstawie wydali taką opinie . Mówiono ,że przeprowadzano 
badania . Z ust burmistrza uzyskałem, że badania do raportu  oddziaływanie   na 
środowisko  przeprowadziła niezależna firma jaką jest Chemeko-System. Nasuwa mi 
się dalej zasadnicze logiczne pytanie Gdybym ja był prezesem i wymagana by była 
ode mnie  opinia do dokumentu,  który jest niezbędny, to czy ja wydałbym opinie 
negatywną ? czy wręcz przeciwnie ?- tak dostosowałbym parametry o których pan 
mówi. Jak jest w rzeczywistości na jakiej podstawie ,kiedy gdzie , jaka była technika 
przeprowadzenia badań, nie doczytałem , nie ma. Ograniczenie swobodnego 
korzystania z nieruchomości jaką posiadam. Ona traci w  dwóch aspektach bo 
przestaje być atrakcyjna Rudna Wielka bo zrobił pan piękny „misz- masz” 
krajobrazowy, którego nie da się nie zauważyć tj. walory estetyczne . Drugie  - utrata 
wartości nieruchomości . Są trzy nieruchomości do sprzedaży i  mieszkańcy nie 
mogą  tego sprzedać. Noszę się z zamiarem już byłem u prawników i nosze się z 
zamiarem i wystąpię o odszkodowanie do gminy bo gmina pozwoliła na rozbudowę. 
Opowiadanie o pomocy Chemeko dla mieszkańców  to jest garść cukierków  ,piłki i 
jeden komputer  to jest kropla w morzu w stosunku do tego co robi niekorzystnego 
Chemeko na tym terenie. Złamał pan umowę społeczna na składowisko 10,32 ha i 
nie ma mowy o rozszerzeniu. Nie wyrażamy zgody na powiększenie składowiska. 
musi być chroniony mój interes bo ja tam mieszkam. W rudnej Wielkiej śmierdzą nie 
tylko śmieci. 
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Następnie głos zabrał p. Polaczek – przedstawiciel Nadleśnictwa- Nie będę wnikał w 
raport oddziaływania na środowisko , ale chcę sprostować  sprawę wycięcia lasu na 
działce  Nr 293. Na tej działce znajduje się droga na moje wyliczenia jest to droga 
zajmująca powierzchnię około 0,20 ha i nie jest to powierzchnia zalesiona. Cały las 
stanowi ok. 15 ha i wycinka tego lasu nie jest prosta ponieważ zgodę na tą wycinkę 
musi wydać Minister Środowiska. Na tą działkę nie ma planu zagospodarowania 
przestrzennego . 
 
Pan Zbigniew Lasak – mieszkaniec Rudnej W.- Ja zadałem pytanie publiczne ,że 

rośnie tam las i skoro mają być tam składowane odpady  to nie słyszałem żeby 
składać je na drzewach logiczne jest wycięcie. Nie dyskutowałbym w tej sprawie 
gdyby w dokumentach  zapisane było część działki 293 ha. W żadnych dokumentach 
tego nie ma nawet w korespondencji 2 dni temu wymieniana jest działka 293. 
Nauczony doświadczeniem od 2000r. gdzie miało być 0,80 ha , później 1,40 ha na 
3,40 skończyło się na 10,32 ha. Mam uzasadnione podstawy sądzić ,że za jakiś czas 
to co pan mówi  w części lasu nie będzie i będzie 34 ha. Bo gdyby to co pan mówi 
byłoby napisane w dokumentach można by mi wykrzyczeć , że kłamię.  Jeszcze 
powiem to, że  miały  rosnąć drzewa zabezpieczające emisje, wokół składowiska 
miał rosnąć orkisz, który jest teraz na topie. Nie ma ochronnego pasa zieleni poza 
tym lasem. 
 
Pan Chorostkowski Jacek – „ 15 lat temu grupa protestująca mówiła o firmie, która 

przyjedzie , zasypie dziurę,  zniknie , to  cwaniacy . Po 15-18 latach działania  na tym 
rynku  widzimy, że firma jest rzetelna ma bat nad głową w postaci kontroli i jest to 
regionalna instalacja zatwierdzona w naszym województwie . Ma stosowny certyfikat 
i musiała sprostać stosownym wymaganiom. Jeżeli rozmawiamy na temat pieniędzy 
to ile firma przynosi pieniędzy do budżetu gminy to grupa protestująca nie chce 
rozmawiać bo  nie chce uznać faktu  ,że to jest to jeden z bardziej rzetelnych 
podmiotów, płatników do budżetu gminy.  W tej chwili wyciąganie demagogii ,typu ,że 
za 30 lat zostanie wycięty las , a po 15 czy 20 latach powiecie ,że nic myśmy takiego 
nie mówili, to jest wyciąganie argumentów, które nie mają podstaw bytu ani żadnego 
funkcjonowania, że tak będzie . Firma ubiega się o czwartą kwaterę, a gmina nie 
wydaje pozwolenia na budowę bo proces legislacyjny gminy jest częścią składową 
który uzupełnienia  ostateczna decyzję wydania pozwolenia na budowę”. 
 
P. Zb. Lasak – mieszkaniec Rudnej W. – „ pan ma działać w moim imieniu na rzecz 

mieszkańców. Na czyim sznurku pan chodzi i w czyim imieniu?” 
 
P. Różycka mieszkanka Rudnej W.-  6,32 ha to moje pole i to ja bezpośrednio 

graniczyłabym ze śmietnikiem , my pozyskujemy opał na zimę, tu nie ma nigdzie 
zaznaczone jak ja wjadę na to pole. Nikt ze mną nie rozmawiał  w tej sprawie nikt nie 
przyszedł i interesował się jak tam ja dojadę.  Teraz jest tam ruch i są dziury w rowie  
i ja zakładam tam trutki . Pan Burmistrz obiecał ,że przyjdzie zobaczyć ,że przyjedzie 
na kawę. Ja się tam nie widzę po rozbudowie . Ja liczyłam ,że przekaże to swoim 
wnukom . Mój byt jest tam zagrożony. 
 
P. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz-  Chciałbym wyjaśnić – Zadam pytanie .Czy z 

tematem budowy 4 kwatery mielibyśmy do czynienia gdyby nie działalność 
mieszkańca Rudnej W. Zebrani , którzy nie uczestniczą w proteście nie widzą ,że  
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mieszkaniec Rudnej Wielkiej sprzedał swój grunt,  na którym dokładnie  ma być  
realizowana inwestycja. Nie można tak mówić i  nie można wprowadzać 
mieszkańców i radnych w błąd bo mówienie o 15 ha , 30 ha  budowaniu składowiska 
, a jest to tak jak p. Prezes mówił budowa czwartej kwatery. Ktoś ten grunt kupił, ja 
nie będę mówił za jakie pieniądze padają tu słowa o obniżce wartości nieruchomości 
szkoda ,że nie jest tutaj p. Ławik bo już wiedziałby za ile jest wyceniona ta działka . 
Wartość nieruchomości na tym terenie wzrosła czterokrotnie  i nie są to bzdury są to 
cyfry i wyceniał to biegły rzeczoznawca. Odniosę się do plagi szczurów. Był u mnie p. 
Marcinkowski mówił o problemie fruwających worków o pladze szczurów zaprzeczył. 
Nie można budować fundamentów protestu na mapie, która wprowadza ludzi w błąd 
bo sam nie wiem jakbym zareagował gdybym słyszał, że przed Rudną Wielką 
świetnym buforem zasłaniającym składowisko , ma być wycięty las. Jest 
przedstawiciel Nadleśnictwa , który zajmuje się gospodarka leśną i mówi państwu o 
tym, że ten drzewostan nie będzie wycinany. Chemeko jako firma nigdy nie złożyła 
wniosku o korzystanie z tego terenu natomiast wy mili państwo chodząc po domach 
zbierając podpisy „ człowieku no jak, przecież  30 ha z tego 15 ha  lasu wytną” , nie 
dziwię się ,że niektórzy podpisali, ale czy ten fundament, na którym budujecie protest 
jest stabilny i mocny ?. Trzeba powiedzieć jak jest  7,7 ha  pana X z Rudnej Wielkiej, 
to policzmy obwałowania, budowę linii segregacji odpadów , bo jak państwo wiecie 
przepisy unijne o których tu mówił podczas prezentacji p. G. Kordiak dotyczące 
prawa wodnego jak powiedział  poseł parlamentu Polskiego przedstawiciel PIS  
nałożono ogromne kary .Identyczne kary są nakładane za regulacje spraw 
gospodarki odpadami . Składować w ziemi  można z każdego roku na rok mniej. 
10,32 ha to fakt z tego odjąć drogi dojazdowe wewnętrzne , zakład stabilizacji 
odpadów biodegradowalnych ,który zajmuje ok. 1 ha,  linia segregacji odpadów , 
pomieszczenia biurowe , budynki socjalne, warsztat i nie można mówić ,że 
składowisko zajmuje 10,32 ha. Firma Chemeko – System  kupiła to  za tak wysokie 
pieniądze  nie po to by stało to odłogiem. Wiadomo było , a szczególnie sprzedający 
,że będzie prowadzona tam działalność. Nikt nie wykłada czterokrotnej , pięciokrotnej 
czy dziesięciokrotnej wartości,  by uprawiać orkisz, siać kukurydzę bądź pozostawić 
w ugorze .Dlaczego tak się stało? Ktoś to zainicjował. Ja też będąc inwestorem nie 
zapłaciłbym za grunt takich pieniędzy by stało to odłogiem, na pewno bym coś robił . 
7,7 ha  to policzcie państwo obwałowania, policzcie pas zieleni , piezometry, a są to 
odwierty, w których pobierane są próbki oddziaływania składowanego materiału na 
wody gruntowe. Poruszacie państwo oddziaływanie na wody i ujęcie wody w Rudnej 
W.  Opinia geologiczna : dla  projektowanego składowiska odpadów komunalnych w 
Rudnej Wielkiej mówi, że dla projektowanego składowiska wykonano podstawowe 
badania dla tego typu inwestycji, a są to: badania geologiczno- inżynierskie , badania  
hydrogeologiczne. Na tej podstawie opracowano ocenę odziaływania na środowisko 
naturalne projektowanego składowiska .W rejonie projektowanego składowiska 
stwierdzono kilka rejonów o zmiennych warunkach geologicznych. Sprzyjające 
warunki geologiczne występują na znacznym obszarze poza terenem północnym 
gdzie występują od powierzchni terenu utwory przepuszczalne i słabo 
przepuszczalne zawodnione . Odnośnie wpływu składowiska na wody podziemne  
ujęte w studni  w Rudnej Wielkiej należy wykluczyć taką możliwość .Warstwa 
wodonośna zalega na głębokości poniżej 57 m  nakładki stanowią gliny jako 
doskonała izolacja przed zanieczyszczeniem. Drugim ważnym czynnikiem jest fakt 
spływu wód podziemnych ku wschodowi czyli nie w kierunku Rudnej Wielkiej . 
Znaczna odległość pomiędzy studnią w Rudnej Wielkiej a  składowiskiem około 
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1200m wyklucza  również możliwość skażenia wód podziemnych (w podpisie mgr  
Kazimierz Pal -magister z trzema numerami uprawnień) 
 
Pan Henryk Sowa – sołtys wsi Rudna Wielka- „ są te akcje protestacyjne , 

dlaczego nikt z mieszkańców Rudnej Wielkiej nie był nigdy powiadamiany.  
Podpisywali się przeciwko chciałbym wiedzieć ilu  mieszkańców z Rudnej W. się 
podpisało , omijali tych co są „za” ,bo ja od samego początku byłem „za” wcześniej 
nie pracowały moje dzieci bo teraz pracują i jestem „za” . Może w rejonie p. Zbyszka 
to oddziaływuje bo on mieszka na winklu, a mnie akurat las chroni . Po jednym 
spotkaniu w Wiewierzy na przerwie było mi powiedziane -ile ci Stuczyk płaci, że go 
bronisz? .Nie bronię bo ja mam swoje zdanie .Czy ktoś widział kiedyś śmietnisko 
przy głównej drodze bo ja nie. Jak las wytniemy to naprawdę byłoby przy drodze, 
ludzie pomyślcie trochę. Wiem, że ma ono pewne oddziaływanie. Zgodzę się z 
jednym z p. Lasakiem te szczury są bo na krzyżówce często widzę zabite 
rozjechane. Mówmy sobie co chcemy, składowisko będzie z tyłu i to było zawsze 
mówione .Nigdy nie było mowy, że ono ma być przy drodze. Wiem 
, że się narażam teraz, ale gdzieś ono musi być. Padło na nas , najlepiej byłoby 
gdyby nigdzie nie było, ale gdzieś musi być . Ja jestem za tym żeby wybudować 
spalarnię, ale znowu inna grupa się nie zgodzi . 
Do Prezesa miałbym małą uwagę bo wioski okoliczne dużo skorzystały , my jako 
miejsce składowiska korzystaliśmy w formie paczek dla dzieci na Św. Mikołaja. Będę 
wnioskował o pomoc  finansową. 
 
P. Zbigniew Lasak – mieszkaniec Rudnej W. – z Rudnej Wielkiej podpisało protest 

30 osób. 
 
Pan Henryk Sowa – sołtys wsi Rudna Wielka- to na 120 osób w Rudnej W. 

podpisało protest tylko 30 osób. 
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System- dostajemy mnóstwo 

zapytań i próśb o pomoc finansową i jej udzielamy w różnych formach. Jak Rudna W. 
wystąpi  to również taka pomoc otrzyma. 
 
Pani Różycka – mieszkanka Rudnej W. -mam pytanie do pana Burmistrza. W 

którymś wywiadzie mówi pan, że jest pan dla ludzi . My pokładamy w panu wielką 
nadzieję ,że pan będzie dla nas i  nie pozwoli na budowę  tej czwartej kwatery. 
 
P. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz – Tak szanowna pani jestem dla mieszkańców 

gminy Wąsosz i dla niej pracuje już 24 lata. Państwo poruszacie jeden problem, który 
dla was jest niewygodny , ale nie chcecie przyjąć do wiadomości  bo działanie na 
rzecz mieszkańców jest na każdej sesji gdzie zgłaszane są interpelacje  ,że każda 
interpelacja wiąże się z wydatkowaniem pieniędzy . Chcę was oficjalnie 
poinformować  z dokumentów księgowych, że wpłaty Chemeko System  na rzecz 
mieszkańców Gminy Wąsosz wynoszą od 1,3 ml do 2,5 mln zł rocznie . Proszę 
wyjmijmy to z budżetu ja wiem ,że to do państwa nie dotrze, nie będziecie chcieli 
tego przyjąć, ale gdzie dzisiaj przedstawiałem na sesji absolutoryjnej o brakach w 
szkołach, które realizujemy z własnych środków , a te własne środki to miedzy innymi 
wpłaty z opłaty z korzystania ze środowiska i podatkiem od nieruchomości. Podaje 
przykład wykonania tego roku  i jest to 800.000 zł  za składowanie odpadów i  
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600.000 zł podatku od nieruchomości, a to razem 1,4 mln zł  komuś bagatela, a to są 
duże pieniądze, 
 które chce wydawać mieszkańcom. P. Marcin Koziński i ja powtarzam, ani radni nie 
będą głosować za wydaniem decyzji o warunkach środowiskowych , sporządziła 
firma raport oddziaływania na środowisko i p. Lasak powiedział brzydko, że to ja 
powiedziałem o tym, że Chemeko sporządziła badania, a  to jest nieprawda. Firma 
Chemeko System złożyła i przygotowała raport oddziaływania na środowisko w 
oparciu o specjalistów i osoby, które najprawdopodobniej przeprowadzały badania. 
Decyzje środowiskową wydaje gmina, a radni tego nie głosują. Jest to jeden z 
elementów, który trafi do Starostwa Powiatowego i oni po przeglądnięciu tych 
dokumentów albo wydadzą decyzje pozwolenia na budowę, albo nie .Opinie 
instytucji do których przesyłamy raport oddziaływania na środowisko : Urząd 
Marszałkowski , Sanepid , Wody Polskie i Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska 
najważniejszy twór,  wyposażone w elementy, które potrafią ocenić raport 
oddziaływania na środowisko bo my nie jesteśmy  specjalistami ,chemikami  by to 
ocenić dlatego też te podmioty go oceniają . Ocenili go pozytywnie z jakimiś tam 
uwagami. My zbieramy te dokumenty wpisujemy do decyzji środowiskowej , w której 
dołączymy państwa uwagi do raportu oddziaływania na środowisko ,ale co dalej z 
tym . W decyzji środowiskowej mamy dwie strony postępowania bo mamy tam 
kawałeczek drogi gminnej (Gmina Chemeko-System i Lasy Państwowe) W 
pozwoleniu na budowę jest zupełnie inaczej . Taki raport oddziaływania na 
środowisko jest wymagany prawem., wymagane prawem jest przekazanie dalej. 
 
P.Marcin Koziński – sekretarz- chciałbym uciąć na zawsze  wszelkie spekulacje 

odnośnie powierzchni składowiska planowanego do budowy. Padła wielkość 30 ha i 
15 ha  jak dodamy  powierzchnie wszystkich działek  do siebie  to wyjdzie 30 ha. Na 
stronie 20 raportu oddziaływania na środowisko. Powierzchnia kwatery część 
pierwsza 31200m2 , część druga 26500 m2 łącznie 57.700m2 czyli 5,7 ha po obrysie 
skarp wewnętrznych razem z obwałowaniem nie 30 ha nie 15 ha lecz 5,7 ha. 
 
P. Różycka mieszkanka Rudnej W- jak my gospodarze dojedziemy do swoich pół ? 

Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System – do tej pory macie dojazd 
do pól nie było żadnych problemów i będzie tak nadal. Drogę którą będziemy 
wykorzystywać do transportu zmodernizujemy wyasfaltujemy  a wiec poprawimy jej 
stan  techniczny. 
 
P. Różycka mieszkanka Rudnej W- jak ostatnio staliśmy na drodze to pracownica 

składowiska kazała nam opuścić to miejsce bo to jest teren prywatny. 
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System- pracownik  składowiska  

prosił o opuszczenie drogi ponieważ protestowaliście pod składowiskiem i 
blokowaliście przejazd. Nikt nie zabrania przejeżdżać drogą. 
 
P. Zbigniew Lasak- mieszkaniec Rudnej W- - zadam pytanie – Czy na działce 293 

rośnie las czy nie bo jest wpisana ta działka w dokumentację to jak ? 
 
P. Daniel Kulczycki – Zbaków Górny -  ta rozbudowa składowiska nie dotyczy tylko 

Rudnej Wielkiej i Wiewierzy dotyczy też innych miejscowości ma niekorzystny wpływ. 
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P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz – a Pan przewodniczący właśnie za 

tamtych czasów jak pisaliśmy odwołania do Kolegium to się pod  jednym z nich 
podpisał , czyli był z drugiej strony znaczy przeciwnej, czyli mu się zmieniło. I nie 
wiem czy wie co mówimy? 
 
P. Jacek Chorostkowski – Przewodniczący Rady  -widzę ,że zostałem wywołany 

do tablicy .Odpowiem panu w ten sposób gdybym nie liczył się z mieszkańcami 
protestującymi  ewentualnie z wnioskiem jaki złożył jeden mieszkaniec gminy do 
biura rady o zwołanie Rady oczywiście prawo nie pozwala czegoś takiego 
przeprowadzić , to by dzisiaj tego punktu nie było. Więc jest wielki szacunek, że jest 
forum dyskusyjne i z zaproszenia skorzystał Prezes Jagiełło oraz Lasy Państwowe 
by to omówić. Proszę mi nie mówić ,że byłem przeciw bo ten okręg, który mnie 
wybiera ma  zupełnie inne zapatrywania. 
 
P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz- to znaczy, że mam to rozumieć w  ten 

sposób, że pan nam zrobił łaskę i umożliwił to spotkanie ? 
 
P. Jacek Chorostkowski – Przewodniczący Rady- Nie. Pan opatrznie to rozumuje 

nad interpretacją. Wniosek wpłynął,  wniosek został zredagowany 15, w piątek poszła 
odpowiedź w poniedziałek goniec ją dostarczył. Jest wyjaśnienie wg statutu i ustawy  
samorządowej nie macie możliwości wnioskowana takiego. Burmistrz lub grupa 
radnych może wnioskować. Tu jest właśnie ta możliwość wypowiedzenia się . 
 
P. Zbigniew Lasak- mieszkaniec Rudnej W.- muszę odpowiedzieć panu, że jestem 

świadom bo byłem radnym. Ja nie wnioskowałem tylko pisałem do pana o spotkanie 
radnych z mieszkańcami Rudnej W. Jak to pan zinterpretował, że ja chcę zwołać 
sesję  to pana wybór od tego  pan jest przewodniczącym . 
 
P. Jacek Chorostkowski – Przewodniczący Rady – ale w zapisie wniosku jest 

zwołanie posiedzenia Rady Gminy w trybie pilnym z mieszkańcami. 
 
P. Zbigniew Lasak- mieszkaniec Rudnej W- jest w statucie taki zapis spotkanie 

robocze, nie podejrzewaj mnie pan, że ja  sobie uzurpuję prawo zwoływać radę . Nie 
rób pan ze mnie durnia. Skończyłem. Nie umie ktoś tu czytać ze zrozumieniem . 
 
P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz- ja jeszcze miałbym pytanie do p. 

Prezesa bo cały czas się mówi ,że na kwaterze nr 4 o pasie zieleni , i my mieszkańcy 
jak my  mamy panu wierzyć  jeżeli przez 15 lat  na kwaterach nr 1,2,3  nie powstał 
pas zieleni do dnia dzisiejszego więc to co pan Jagiełło nam tu słodził , ładnie mówił  
to po prostu jest to jedno wielkie kłamstwo. 
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System- panie Kaiser jak pan do 

mnie przyjeżdża po maszyny aby rów wykopać albo zważyć zboże to pan tak nie 
mówisz – nie. 
 
P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz-  pan się chyba pomylił bo ja nigdy nie 

byłem u pana, bo ja mam sprzęt. 
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System- My robiliśmy stopniowo 

obiekty Nr 1,2,3 i ten 3 będzie  eksploatowany co najmniej przez 2 lata. Jak wiecie 
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tam jest rurociąg wysokiego ciśnienia i jest tam działka p. Góralczyka. Jest jeszcze 
jeden element, o którym jeszcze nie mówimy, a jest pomysł na budowę oczyszczalni 
ścieków nie tylko dla Chemeko, ale też dla mieszkańców dlatego nasadzenie tam 
zieleni mijałoby się z celem. Obowiązek rekultywacji i obowiązek odgazowywania jest 
przez okres 30 lat gdzie musimy  to monitorować ,dbać o ten obiekt i prowadzić tam 
działalność. To nie jest tak ,że ja tam wysypię, odejdę i już mnie tam nie ma dlatego 
nie robimy tam tej strefy ochronnej bo jeżeli będziemy realizować tam pewne rzeczy 
tj. budowy oczyszczalni ścieków to robienie strefy byłoby niecelowe. 
 
P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz- ja panu powiem dlaczego tego pasa tam 
nie ma bo nie ma tam miejsca na ten pas a jest tam droga. 

 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System- Jest miejsce. Obiekt 

musi być docelowo wchodząc na  teren działki p. Góralczyka a ja nie wiem czy 
dojdzie to do skutku  czy nie( jesteśmy w obszarze rozmów). Jeżeli nie dojdzie do 
skutku to zrobimy tą barierę  na granicy swojej działki. Jedyną forma działalności 
którą będziemy robić to kwatera nr 4., jest sprawa jeszcze instalacji do segregacji 
plastików, 
 
Pan Henryk Sowa – sołtys wsi Rudna Wielka-  czy potwierdzają się fakty i czy  to 

prawda , że Chińczycy kupują ten zakład?  
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System –  Chemeko-System to 

jest duża firma w Polsce . To jest firma, która w tej chwili oprócz elementów w Rudnej 
ma jeszcze mnóstwo innych rzeczy, którymi się zajmuje to jest Wrocław oraz  ma 
akwizycję w różnych innych miejscach w Polsce. Prowadzimy dość 
zdywersyfikowaną  działalność. Mamy plany co do budowy spalarni odpadów we 
Wrocławiu takich planów w Rudnej W. nie ma, nigdy nie było i nie będzie z tego 
powodu ,ze nie ma sposobu oddania tego ciepła , zagospodarowania  tego ciepła 
natomiast planujemy  taką inwestycje we Wrocławiu w związku z tym potrzebujemy 
partnerów .Może to być partner chiński, niemiecki , hiszpański może być inny w 
zależności od tego jak będziemy rozmawiać . Do Rudnej W. przyjeżdżają różne 
delegacje  i patrzą jak wygląda gospodarka odpadami w Polsce. Niestety  jesteśmy 
spóźnieni w UE my mamy do Hiszpanii 10 lat , do Niemiec mamy 20 lat. Nie 
przewidzimy  co może się wydarzyć w gospodarce odpadami za 10 lat lub 15lat.Tak 
to ustawiamy w firmie byśmy mogli podejmować pewne strategiczne działania. Ja  ze 
społecznością lokalną chce współpracować,  jeżeli mój dyrektor na Rudnej W. nie 
spełnia  swoich obowiązków to trzeba zmienić dyrektora, a ja naprawdę jestem za 
tym abyśmy współpracowali, ale nie znoszę tego by na plecach firmy prowadzić 
sobie  kampanie wyborczą i tego nie ścierpię. Do pana Lasaka chciałbym 
powiedzieć, że  bo p. Lasak powiedział ,że organoleptycznie to tam jest wszystko 
sodoma i gomora,  i co tylko , ale ja pana pamiętam i pana cenię i nie jest to pod 
publiczkę bo pan ze mną prowadzi ten dialog od 20 lat i jak na te warunki 
niekorzystne  to nie źle się pan trzyma. Zdaję sobie z tego sprawę ,że to nie jest 
fabryka czekolady natomiast zarzucanie mi ,że ja prowadzą jakąś tam  
wyniszczającą gospodarkę na ludność to z tym się nie zgadzam. Nie lubię jak 
porządnych ludzi, że ktoś próbuje wykorzystywać do pewnych rzeczy ,które tym 
ludziom nic nie przyniosą, a spowodują tylko ferment , zamieszanie . Chcesz stawać 
do wyborów stawaj  to jest wolny kraj, chcesz się zarejestrować proszę bardzo , ale 
nie próbować rozpętywać jakąś kampanię i robić jakieś rzeczy i wykorzystywać ludzi  



 

34 
 

 
P. Maciej Kaiser – mieszkaniec Wiewierz- my nie chcemy wyborów lecz nie 
chcemy śmietniska . Pan się tu wypowiadał ,że ważyłem jakieś zboże  na 

składowisku  a ja nigdy z takich usług nie korzystałem. 
 
Pan Roman Jagiełło – Prezes Zarządu Chemeko-System – Już 15 tak temu 
podjęliście decyzje że tak ma być . Jeżeli chodzi o usługi to przepraszam bardzo nie 

było tematu. Przepraszam bardzo takich usług nie było. 
 
Ad. 13.Wolne głosy i wnioski. 
Brak 

 
Ad 14. Zamknięcie sesji.  
 

Pan Jacek Chorostkowski -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XL sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął 
jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


